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Nikoho nás nepřekvapuje, že Baden-Powel při své příslovečné prozíravosti uvažoval již ve sé  prvé skaurtké 
příručce „Skouting for Boys“ s vytvořením námořních skautů. Dokazuje to jeho výrok „Jsem rád, že se tolik 
skautů pustilo do námořního skautingu. Tím, že se učí řídit loď a plachtit, učí se současně zaujmout své 
místo při službě své zemi jako námořníci vojenského námořnictva nebo na obchodních lodích či jako 
záchranáři u pobřeží.  
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KMENOVÉ ZPRÁVY 

Výběr nejdůležitějších zestručněných zpráv 
ZÁPIS  3. zasedání Rady ná čelnictva KD Junáka 13. prosince 2007 v Praze 

Přítomní :  sestra Hana Kaprálková, bratři Jan Adamec, Vladislav Jech, Vladimír Köhler, Zbyšek Lajczyk, Miroslav 
Kubát, Miroslav Moravec a Jiří Žáček.  Přizván : br. Pavel Pokorný. Omluveni : ses. Míla Fousková, br. Ivo Fišera, Jiří 
Klikoš a Vladimír Stránský. 

Br. ná čelník Köhler přivítal přítomné členy NKD a zahájil v 9,45 hod jednání RNKD. Zapisovatelem byl 
určen br. Jech a ověřovateli br. Pokorný a Žáček, program byl schválen jednomyslně. 
Program jednání  � Zahájení � Zamyšlení � Kontrola úkolů � Zpráva z NJ � Lesní škola 2008 � Kmenová 
porada � Jednání NKD v roce 2008 � Kmenové noviny � Delegace do Grossarlu � Doplnění revizní komise 
HSKD � Informace o Národní jamboree „Klíč 2008“ v Plzni � Plán vzdělávacích akcí (2008) � Informace ze 
Svojsíkova oddílu � Spolupráce s ROJ � Informace z ISGF � Stav W-stránek KD � Novoroční přání � Různé. 
Zpráva z NJ  Br. Köhler informoval o jednání NJ a zdůraznil vydání překladu Skautingu pro chlapce, 
analýzu ŘVVČČ, dále o přípravě Valného sněmu a experimentu „Projekt Nováček“.  
Lesní škola 2008   Br. Stránský zpracoval projekt, který br. Köhler předložil na OVČIN, takže LŠ bude 
oznámena v přehledu akcí Junáka. Přihlášky lze posílat ihned br. Jaroslavu Chládkovi-Cardovi (adresa: 
Pražská 74, 500 04 Hradec Králové, e-mail: jchladek@volny.cz a tel: 495532280 nebo 603435874), 
uzávěrka přihlášek je 31. března 2008.Organizátor bude vyžadovat zálohu, kterou přihlášeným oznámí 
spolu s dalšími pokyny. Termíny: 7. - 11. 5., 20.-24.8. a 25.-28.9. vždy v Miletíně a ukončení 
18. - 19.10.2008 v Praze. 
Kmenová porada   je zajištěna pro dny 3.-5.10. 2008 v Rybitví. 
Jednání NKD v roce 2008   RNKD projednala možnost jednání NKD ve dnech 18.- 20. 4.2008 v Plzni a 
další již zajištěné jednání ve  dnech 7.- 9. 11 .2008 v Olomouci.   

Usnesení  203/01 Jednání NKD se uskute ční ve 7.- 9. 11 .2008 v Olomouci ve Skautském Domov ě. 
Přijato: 8:0:0  

Kmenové noviny  Br. Žáček informoval o došlých KN 074 vč. barevné přílohy od br. Köhlera. Příspěvky, 
které se nevešly do KN, budou umístěny na W-stránek KD. Postupně zde bude doplňován archiv KN.  
Delegace do Grossarlu   bude ve složení J. Adamec a I. Slavíček. 
Usnesení  203/02 RNKD schvaluje delegaci do Grossar l ve složení Jan Adamec a Ivo Slaví ček s tím, 
že účastníci uhradí pom ěrnou část náklad ů. Přijato: 8:0:0  

Dopln ění revizní komise HSKD   Vzhledem k úmrtí br. A. Skřivana se HSKD doplňuje o br. P. Pokorného. 
Usnesení  203/03 RNKD schvaluje br. P. Pokorného ja ko člena revizní komise HSKD.  P řijato: 8:0:0 

Národní jamboree „Klí č 2008“  v Plzni ve (26.- 27. 4. 2008)  Br. Pokorný informoval o zájmu ke spolupráci 
KD  a) při stavbě tábořiště,  b) při provozu tábořiště  c) při likvidaci jamboree (dopis viz Příloha RNKD 
203/03). Ubytování dobrovolníků při organizaci bude jednak ve skautské klubovně střediska STŘELA anebo 
ve vlastních stanech. Stravování bude  v rámci jamboree. Kontaktní údaje: Pavel Pokorný-Slim, 
kraj.zpravodaj KD, Macháčkova 8, 318 09 Plzeň, tel.: 732429546 nebo 377384956, e-mail: 
slim53@seznam.cz. 
Plán vzd ělávacích akcí na r. 2008  Br. Lajczyk uvedl, že další kraj. zpravodajové s výjimkou br. Kolečkáře 
(zájem o digitální seminář) žádné akce nenahlásili, resp. nenavrhli. Náležitosti digitálního semináře vč. 
místa br. Lajczyk prověří. Příští jednání výchovného odboru bude 17. 1. 2008 v Praze na ÚJ a br. Lajczyk 
pozve dosavadní členy. 
Informace ze Svojsíkova oddílu  Br. Kubát informoval, že všechny návrhy na členství ve SO byly NJ 
schváleny. SO vzal na vědomí možnost přidat informace na web KD, (nemá však zatím zpracovatele). Br. 
Kubát nabízí pomoc při navrhování ČL. Rozdal sborníček o gen. Sochorovi „Skautský slib Toníka Sochora“. 
Spolupráce s ROJ  Br. Köhler informoval o setkání s ROJ za spoluúčasti br. Fišery; na setkání byla 
zdůrazněna potřeba nepřetržité vzájemné informovanosti a spolupráce. 
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Informace z ISGF  Br. Adamec připomněl, že světová konference se koná ve dnech 21.- 26. srpna 2008 ve 
Vídni, registrace je do konce dubna 2008. O možnosti neformálního setkání zástupců subregionu SE ISGF 
v Kutné Hoře br. Adamec informoval sekretariát SSE ISGF (další postup bude podle odezvy). 
Stav W-stránek  Br. Jech informoval o „oživení“ webových stránek KD. Upozornil na vhodnost doplnění 
hesel pro nové přispěvatele, příp. připomenutí těm, kdo heslo postrádají, ačkoliv je mají přiděleno. Navrhl 
namísto „Fotogalerie“ v hlavičce domovské stránky založit odkaz „Info SO“; br. Jech požádá br. Černého o 
tuto úpravu.  
Novoro ční přání  vydaná Junákem lze využít, za KD soustředil požadavky br. Köhler.  

Různé  ���� Br. Žáček navrhuje br. Sýkorovi udělit Stříbrnou syrinx (k tomu zpracuje návrh) ���� CANTUTA má 
17. 12. 2007 od 19. hod koncert v kostele ČCE na Norbertově v Praze 6 ���� Br. Köhler informoval o 
probíhajících kontrolách osvětlení kluboven. Jednání ukončeno 13,40 hod. 

Zapsal: V. Jech.  . Schválil Vladimír Köhler – Mika v.r. náčelník KD 
 
ZÁPIS  4. zasedání Rady ná čelnictva Kmene dosp ělých Junáka 10. ledna 2008v Praze 

Přítomní :   sestra Hana Kaprálková a Míla Fousková, bratři Jan Adamec, Vladislav Jech, Jiří Klikoš, Vladimír Köhler, 
Zbyšek Lajczyk, Miroslav Kubát, Miroslav Moravec, Vladimír Stránský a Jiří Žáček.  Přizván :  br. Pavel Pokorný a 
Lukáš Šlehofer (slehy@seznam.cz)  Omluveni : br. Ivo Fišera a Aleš Cepek. 

Program jednání  � Zahájení � Zamyšlení � Kontrola úkolů � Lesní škola 2008 � Doplnění výchovného 
odboru � Adresář � Porada NKD v Plzni � Kmenové noviny � Národní Jamboree „Klíč 2008“ � Informace ze 
Svojsíkova oddílu � Spolupráce s ROJ � Zahraniční aktivity � Setkání  zástupců Subregionu střední Evropa 
ISGF v Kutné Hoře � Stav W-stránek KD � Plán vzdělávacích akcí (2008) � Rozpočet KD �  PF 2008 
� Různé. 
Br. ná čelník Köhler p řivítal p řítomné a zahájil v 9,00 hod jednání RNKD. 
Zapisovatelem byl ur čen br. Jech a ov ěřovateli br. Stránský a Moravec , program byl schválen 
jednomyslně, průběh jednání, viz následující body zápisu. 
Zamyšlení  br. Jecha nad výrokem „není co řešit“ je v příloze RNKD 204/01. 
Kontrola úkol ů: 202/01, 203/01, 203/02, 203/03, 203/04, 203/05 a 203/06 – trvají. 
Lesní škola  RNKD projednala situaci v zajištění LŠ i vyjádření OVČIN a přijala změny v její organizaci tak, 
že škola nebude víkendová, termíny upřesní br. Stránský do příštího jednání RNKD. 
Dopln ění členov ů výchovného odboru 
Usnesení  204/01 Rada NKD schválila dopln ění výchov. odboru o br. Marka Matýska.   P řijato: 10:0:0  

Adresá ř  Byly provedeny změny – viz Příloha RNKD 204/02. 
Porada NKD v Plzni    s prodloužením termínu úkolu 203/05 do konce ledna 2008 – RNKD souhlasí. 
Kmenové noviny  Prozatím je naplněna ročenka a plní se pomalu vlastní text Kmen.novin. Uzávěrka 
příspěvků je 15. února 2008. 
Národní jambore „Klí č 2008“  Br. Šlehofer vysvětlil podrobnosti k tomuto mezinárodnímu jamboree (viz 
příloha RNDK 203/03 minulého zápisu). Celkově odhaduje ještě potřebu pomoci asi 100 osob z řad KD, 
nejpozději do poloviny března zahrnou organizátoři závaznou účast z řad KD do sestavy zajišťovacího 
týmu. Koordinátorem – (styčnou osobou) za KD je br. Pokorný. 
Informace ze SO  Br. Kubát upozornil na předkládání návrhů na členství v SO do konce března 2008 
prostřednictvím družin SO. 
Spolupráce s R+R  Ses. Fousková uvedla, že ROJ dále podporuje vznik juniorských klubů KD. Na LŠ 
vyšlou své lektory. CANTUTA je připravena také vystoupit. V oblasti „zážitkových akcí“ existuje očekávání, 
že KD zorganizuje speciální seminář, výchovný odbor tento námět projedná. Organizátoři LŠ s touto 
činností rovněž počítají. 
Zahrani ční aktivity    světová konference ISGF je potvrzena v srpnu 2008 ve Vídni, avšak bližší informace 
nejsou; delegaci KD proto bude určena později � končí vydáváni Světového magazinu ISGF v papírové 
podobě a bude pouze elektronicky viz http://isgf.worldpress.com � trojstranné setkání Č-P-S bude v září 
2008 v polské Glodówce; témata Poláci pošlou v krátké době. 
Setkání  zástupc ů Subregionu st řední Evropa ISGF v Kutné Ho ře  S místem i termínem od 15. – 18. 
května 2008 výbor Subregionu SE souhlasí a rozešle 2 měsíce předem pozvánku (podle podkladů 
předaných br.  Mannemu br. Adamcem). 
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Stav W-stránek KD  Stránky se začínají plnit, je doplněna volba SO, bude zrušen odkaz na francouzštinu a 
br. Adamec a Jech budou přidávat informace v angličtině a němčině. Obecně by informace měly viset pouze 
čtvrt roku; co je třeba archivovat bude přesunuto do archivu (odpovídají br. Jech a Černý). 
Plán vzd ělávacích akcí na r. 2008  � Br. Lajczyk uvedl, že z krajů není odezva, � o digitálním semináři 
jedná. � Na ÚLŠ se zúčastní br. Lajczyk, Žáček, Stránský a Köhler. � Plán vzdělávacích akcí (2008) � Ses. 
Kaprálková uvedla informace o blahopřáních k významným výročím v roce 2007. � Pro rok 2008 doplňuje 
přehled jubilantů, ke kterému soustřeďuje další informace.  
Rozpo čet KD   Br. Köhler informoval o čerpání nákladů za rok 2007 a soustřeďuje požadavky na rok 2008. 
Různé  � Br. Köhler informoval o PF2008, které obdržel. 
� Br. Pokorný bude potřebovat vypůjčit vlajku ISGF na akci „Klíč 2008“� Br. Žáček přednesl návrh na Syrinx 
pro br. Sýkoru, br. Jech předá e-mailem br. Köhlerovi; zpracuje také návrh na Syrinx pro ses. Annu 
Hogenovou � Br. Adamec vyřizuje pozdrav a přání od ses. L. Bělovské. Jedání ukončeno ve 12,35 hod. 

Zapsal: V. Jech.               Schválil: Vladimír Köhler – Mika v.r. náčelník KD 
 

ZÁPIS 5. zasedání Rady ná čelnictva Kmene dosp ělých Junáka 14. února 2008 v Praze  

Přítomní :  sestra Hana Kaprálková a bratři Jan Adamec, Ivo Fišera, Vladislav Jech, Jiří Klikoš, Vladimír Köhler, Zbyšek 
Lajczyk, Miroslav Moravec, Vladimír Stránský a Jiří Žáček.  Přizván :  br. Marek Matýsek a Pavel Pokorný.  Hosté :  br. 
Miloš Gurecký a Luboš Lehký.  Omluveni : ses. Míla Fousková, br. Miroslav Kubát a Aleš Cepek. 

Br. náčelník Köhler přivítal přítomné členy NKD a zahájil jednání RNKD. 
Zpráva z jednání NJ  Br. Köhler stručně informoval o hlavních bodech jednání vč. navrhu kandidátů do NJ. 
Lesní škola ORSOS  Br. Stránský informoval o současném stavu, probíhá jednání s instruktory. 
Zasedání NKD v dubnu   Br. Pokorný zajistil ubytování i stravu v Plzni, Radě NKD T: 18. - 20. 4. 08.  
Usnesení 205/01 Rada NKD schválila konání NKD v termínu 18. – 20. 4. 2008 v KH             Přijato: 13:1:0 
Světová konference ISGF  Br. Adamec informoval, že je potvrzena ve Vídni v T: 21. – 26. 8. 08. 
Setkání ISGF Kutná Hora 15. – 18. 5. 2008  Ses. Kaprálková informovala, že prověřila možnosti ubytování, 
avšak potřebuje specifikovat účast. „Společenský“ program může být velmi kvalitní, opět je třeba zjistit 
zájemce. Br. Adamec informoval o svém návrhu na pozvánku, který zaslal sekretáři Subregionu SE ISGF. 
Nášivky pro setkání ISGF v Kutné Ho ře  Rada projednala návrhy na nášivky a přijala usnesení 
Usnesení 205/02 Rada NKD schválila nášivku Setkání ISGF  návrh br. Matýska                   Přijato: 13:1:0 
Usnesení 205/03 Rada NKD schválila jako zálohu návrh Slavíčka.                                         Přijato: 12:2:0 

Klíč 2008  Br. Pokorný informoval o tom, že mu došly přihlášek do servistýmu z krajů Zlínského, 
Pardubického a Plzeňského (mimo přímé přihlášky po internetu). 
Kmenové noviny  Br. Žáček informoval, že pro 1. číslo KN z r.2008 již probíhá korektura a v příloze bude 
další ročenka. Br. Köhler uvedl, že jako druhou připravuje obvyklou barevnou přílohu. Br. Klikoš na základě 
podkladů br. Žáčka dospěl k základnímu počtu výtisků KN 480 ks; k tomu se tisknou další výtisky pro 
dopisovatele, zahraničí a ,malá reserva. 
Zpráva z výchovného odboru  Br. Lajczyk informoval o jednání výchovného odboru. 
Mladé kluby  Br. Fišera plánuje zorganizovat setkání roverů a mladých členů KD, kterou konsultoval s br. 
Spudilem. Rada NKD doporučuje, aby přišel na jednání NKD v KH v dubnu. 
Konference ISGF – St řední Evropa  bude v roce 2009, br. Adamec podá informace později. 
Setkání p ředstavitel ů ISGF  Tento víkendový „workshop“ je organizován pro předsedy a zahraniční 
zpravodaje; my jsme žádáni o organizaci východní části (účast asi 80 osob) v 1. polovině září t.r.  
Stav www stránek KD  Br. Jech sdělil, že webové stránky jsou postupně akceptovány čtenáři. Také SO 
s díky přijal možnost vyvěšovat svoje informace. O převodu starých informací do archivu bude vhodné 
rozhodnout později. 
Zahrani ční aktivity  Na polskou akci SILESIA 2008 od 1. do 10. srpna je avizována pozvánka. Další 
setkání CZ-PL-SK bude 25. -28. září v Glodówce – informace přijde z Polska v březnu t.r.  UPOZORNÉNÍ: 
zájemci o účast na zahraničních akcích se mohou informovat o podmínkách u zahraničního zpravodaje br. 
Adamce. 
Různé  br. Lajczyk ověří u br. místostarosty Slunéčka, zda má Junák akreditaci pro vedení dětských táborů. 

Zapsal: V. Jech v.r.    Schválil Vladimír Köhler – Mika v.r.   náčelník Kmene dospělých 
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Ze skautského 

světasvětasvětasvěta 

40. EVROPSKÉ FÓRUM ISGF 
Před čtyřiceti lety přijelo do rakouského 
Grossarlu 92 dospělých skautů a skautek 
z pěti zemí alpského regionu, aby 
v přívětivém prostředí nevelké vesnice 
vklíněné mezi horské velikány prožili 
několik dní v tradičním skautském duchu. 
Setkání mělo veliký úspěch a při loučení 
všichni slíbili, že příští rok přijedou znovu. 
A tak vznikla tradice, která trvá dodnes. 

Charakteristika Fóra tkví nejen v přátelském 
ovzduší skautských ideálů, ale i v aktivní 
účasti na různých tematických 
shromážděních, přednáškách, výstavách, 
workshopech, kulturních akcích, 
poznávacích exkurzích, společenských 
aktivitách a ve sportovně-rekreačních 
soutěžích. Typická jsou setkání se zástupci 
místních organizací, spolků i jednotlivců 
provozujících zajímavá řemesla či odbornou 
zájmovou činnost. Pod názvem Hoagascht 
skupinky účastníků Fóra prožívají večer plný 
vzrušujících diskusí, předvádění zručnosti a 
tradic i osobních kontaktů, ať už ve 
společenských zařízeních nebo přímo 
v rodinném kruhu místních obyvatel. 
Světová kancelář ISGF využívá Fóra 
k informování svých členů o aktuálních 
problémech této organizace. Fórum je 
načasováno tak, aby překlenulo období 
s nižším počtem rekreantů mezi vánočními 
svátky a zimními školními prázdninami, za 
což jsou obyvatelé Grossarlu velice vděčni. 
Letos se uskutečnilo v týdnu od 12. do 19. 
ledna. 

Cesta do Grossarlu  může být dost složitá, i 
když to není zase tak moc daleko. Nejlepší 

železniční spojení se nabízí prvním ranním 
rychlíkem z Prahy, ale kdo má možnost se ze 
Žamberka nebo Karlových Varů dostat do 
Prahy před šestou hodinou? Nezbývá než se 
přizpůsobit jízdnímu řádu, třeba i na úkor 
cestovního pohodlí. „Kompromis“ nás 
dovezl půlnočním rychlíkem ve tři hodiny 
ráno do Českých Budějovic, kde jsme si 
museli v prochladlé hale nádraží počkat na 
přípoj do Summerau nekonečných 156 
minut. Čekárna i toalety byly tou dobou 
zavřené. Ještě že na nás zbyla dvě místa na 
hrubé lavici poblíž dveří, které se při každém 
našem pohybu automaticky otevíraly a 
zavíraly. 
Buď připraven vystoupit, neboť v Linci vlak 
zastaví u nástupiště jen na několik vteřin a 
pak je odstaven mimo hlavní provozní sektor 
nádraží. To jsme zjistili, když jsme se 
rozespalí rozhodli na konečné zastávce 
našeho vlaku vystoupit. Nebylo kam. Široko 
daleko nikde žádné nástupiště, ani cesta 
mezi kolejemi, jen samý hrubý štěrk. 
Naštěstí si našeho bezradného počínání 
povšimli dva rakouští železniční zřízenci a 
s ochotou pro nás Čechy naprosto 
nepochopitelnou vláčeli naše zavazadla přes 
všechny překážky až k nádražní hale. A 
přitom si ani jednou nezaťukali na čelo! Na 
další přípoj jsme měli dostatečnou časovou 
rezervu, takže jsme do stanice St. Johann 
dorazili podle plánu. Kromě vzdálených 
vrcholků hor byla cestou krajina všude beze 
sněhu. Při jízdě autobusem ze stanice St. 
Johann do Grossarlu byla vozovka téměř 
suchá i v místech, kde za normálních 
zimních okolností vozidla musela nasazovat 
sněhové řetězy. Teprve ve vyšších polohách 
se objevily zasněžené plochy severních 
svahů a v okolí Grossarlu pak četné 
sjezdovky, jejichž údržbě vydatně 
napomáhalo umělé zasněžování. 
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Registrace  je nezbytná pro veškerou 
činnost v průběhu Fóra. Ubytovali jsme se 
v penzionu Haus Diess, patřícímu obuvnické 
rodině skrz naskrz provoněné ševcovským 
lepidlem, a spěchali jsme do kanceláře Fóra, 
abychom si vyřídili administrativní 
formality. Většina soutěží a zájmových 
aktivit už byla bohužel obsazená, tak jsme se 
přihlásili alespoň na střelbu ze vzduchovky. 

Zahájení Fóra  tradičně probíhá hned první 
večer po příjezdu v místním barokním 
kostele. Je to velkolepá slavnost, při níž dva 
delegáti z každé země postupně zažehují 
velké svíce s příslušným státním symbolem 
a významní činovníci a veřejní činitelé 
pronášejí své proslovy. Většina „ohnivců“ je 
oblečena do svých národních krojů, my 
účinkujeme ve svých skautských krojích. 
Letos náš Kmen dospělých reprezentovali 
Ivo Slavíček-Thor a Jan Adamec-Tarzan. Ke 
slavnostní atmosféře velkou měrou přispěl i 
chlapecký pěvecký sbor kláštera Witten 
z Insbrucku. Jeho zvučné chorály pronikly 
mohutnými zdmi chrámu a tiše doznívaly ve 
ztemnělých ulicích horského městečka. 

Veřejné přivítání  následovalo krátce po 
skončení nedělní slavnostní mše, na které za 
přítomnosti účastníků Fóra i místních 
věřících opět účinkoval chlapecký sbor 
z Insbrucku. Na prostranství obklopeném 
několika hotely, supermarketem, spořitelnou 
a populární kavárnou v centru obce se 
shromáždili všichni, kdož si chtěli 
vyslechnout projevy starosty Grossarlu 
Josefa Galleggera a dalších příznivců Fóra. 
Řízná místní dechová kapela vpochodovala 
do malého náměstí následována šikem 
ostrostřelců, kteří se ukázněně seřadili podél 
chodníku. Představitelé města a 
Salcburského kraje přijeli ve starobylém 
kočáře taženém koňmi ve slavnostně 
opentlených postrojích. Vyvrcholením 

programu byly tři salvy, které zaburácely 
celým údolím a byly jistě slyšet i na 
vrcholcích okolních hor. Místní spolek 
ostrostřelců se opět ukázal v nejlepším 
světle, dramaticky zahalen do hustého kouře 
ze střelného prachu. Všichni ostrostřelci i 
členové kapely byli oděni do historizujících 
krojů místního folklóru. 

Střelecká soutěž  byla zahájena ve dvě 
hodiny odpoledne téhož dne (13.1.) v kryté 
střelnici místního sportovního střeleckého 
klubu. Na pořadí střelců nezáleželo, takže 
jsme si celí vyhladovělí z vítacího 
představení ještě v klidu snědli párek 
s hořčicí a vypili sklenici salcburského piva. 
Teprve když už se nám oči přivíraly pod 
tíhou předešlých událostí, dostali jsme se ke 
střelbě ze vzduchových pušek. Povolena 
byla opora a neomezený počet nástřelných 
ran. Jenže za chvíli se oči unaví, takže není 
moudré nácvik protahovat. Výhodou bylo 
zařízení, kterým bylo možno stisknutím 
tlačítka po každém výstřelu terč přiblížit, 
zkontrolovat a zase poslat zpět. Deset 
posledních ran bylo naostro, každá do 
samostatného terčíku. Po tak dlouhé době 
bez tréninku to nebylo snadné. I se 
zadrženým dechem se všechno v zorném 
poli neustále komíhalo a najednou - bác! 
Spoušť byla tak citlivá, že účinkovala i při 
velmi lehkém dotyku.  
Teprve při večerním vyhodnocení soutěže 
jsme se dozvěděli, že jsme dopadli docela 
dobře. Získali jsme stříbrnou i bronzovou 
medaili za druhé a třetí místo v kategorii 
mužů.  

Otevření archivů Fóra  proběhlo v pondělí 
14. ledna o půl desáté dopoledne 
v přestavěném podkroví radnice. 
K všeobecnému nahlédnutí byly kroniky a 
alba s fotografiemi z každoročních setkání 
v Grossarlu v průběhu čtyřiceti let. Na 
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televizní obrazovce bylo také možno 
zhlédnout několik amatérských filmů a video 
záznamů, z nichž nejzajímavější byly z doby 
začátků Fóra.  

Nebeský skautský uzel  je podlouhlá svislá 
skulptura vytesaná z jednoho kusu dřeva, 
znázorňující skautský uzel. Od roku 1984 se 
tyčila k nebesům na svahu vysoko nad 
Grossarlem jako jedno ze skautských 
poutních míst. V roce 2000 musela být kvůli 
zchátralému stavu obnovena. Aby k ní byl 
snadnější přístup, byla letos přemístěna blíže 
k horské cestě, po níž je možno vystoupat 
k tomuto památníku pěšky nebo vyjet autem. 
U příležitosti tohoto přesunu byla na novém 
stanovišti uspořádána skromná, ale sluncem 
zalitá slavnost za účasti mnoha příznivců. 

Na vrcholcích Alp  je proměnlivé počasí a 
tak se nesmí dlouho váhat, když ustane vítr a 
obloha se zbaví mraků. Bez ohledu na 
vábnou nabídku workshopů zručnosti jsme 
se proto vydali vzhůru na horský výlet. Při 
výstupu kabinovou lanovkou jsme vlastně 
měli pocit, že vzlétáme vysoko nad údolí. 
Jen občasné drncnutí při přejezdu přes 
podpůrné stožáry nás vrátilo do skutečnosti. 
Konečně sníh! Aspoň na vrcholcích a na 
sjezdovkách ho bylo dost. Byl tak udusaný, 
že bylo možné po něm kráčet mezi lyžaři až 
na nejvyšší z okolních vrcholů ve výšce 
2.O27 m n.m., Kreuzkogel, s velkým 
dřevěným křížem. Nádherný výhled na 
všechny strany! Ani se nám zpátky nechtělo. 
Museli jsme však stihnout časový limit 
jízdenek, které nám nezištně darovali naši 
přátelé z Fóra, když je kvůli úrazu při 
lyžování nemohli využít. Proplétali jsme se 
mezi houfy lyžařů, z nichž někteří možná 
ještě ani nezačali chodit do školy. Trochu 
jsme my pěšáci těm mrštným sjezdařům 
bezstarostně svištícím kolem nás záviděli, 
ale my jsme zase měli větší možnost 

pokochat se krásnou horskou scenerií kolem 
nás. 

Alpský curling  je obdoba hry, při níž se 
kluzký kotouč metá po ledě k cílovému terči 
podle daných pravidel. Alpskou zvláštností 
je rukověť připevněná k disku pro snadnější 
manipulaci. Tato hra je pravidelně 
zařazována do programu Fóra a je o ni 
takový zájem, že když jsme se chtěli 
přihlásit, všechna soutěžící družstva už byla 
obsazena. Nad bratrem Slavíčkem se však 
jedna naše dlouholetá rakouská přítelkyně 
slitovala a své členství v jednom z družstev 
mu přenechala, aby mohl do soutěže 
vstoupit. Začala 15. ledna v 10 hodin 
dopoledne v rovinaté části údolí na kraji 
Grossarlu, kde má místní Klub alpského 
curlingu chatu s klubovnou a třemi ledními 
poli na otevřeném prostranství. Při tak 
velkém počtu účastníků to chvíli trvalo než 
se z družné skrumáže stala regulérní soutěž. 
Ta se pak protáhla až do odpoledne a 
skončila dalším úspěchem pro naši výpravu. 
Družstvo bratra Slavíčka získalo bronzové 
medaile. 

Výměna restaurací  přispívá k lepší 
komunikaci mezi účastníky Fóra. Při 
registraci je každému přidělena restaurace, 
kam pak chodí pravidelně na večeře. 
Výjimkou je jeden večer, jako ten úterní, 
kdy losováním každému připadne vstupenka 
do jiné restaurace. Tím se dává možnost 
poznat jiné prostředí, jiná jídla a zejména 
jiné přísedící u stolu. Ti pak mohou rozšířit 
okruh dobrých přátel. Díky pozorným 
pořadatelům jsme byli usazeni tak, že jsme si 
mohli pohovořit jak anglicky, tak německy. 
Jinak převažuje v prostředí Fóra němčina. 
Při závěrečném hodnocení několik delegací 
navrhlo, aby tato prospěšná praxe byla 
rozšířena o několik dalších výměn. 
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Večerní show  nabízí příležitost místním 
uměleckým skupinám a sólistům, aby 
předvedli svůj repertoár před nezaujatým 
obecenstvem. Jednotlivá vystoupení se 
střídají se závažnějšími částmi programu, 
jsou prezentovány výsledky worshopů 
zručnosti a předávají se různá ocenění. 
Několik věrných seniorů letos obdrželo 
pamětní plakety za svou 30. účast na Fóru. 
V zaplněném sále sportovní haly gymnázia 
nejvíce nadchla diváky dívčí citerová 
skupina, hrající populární melodie na 
elektronicky upravené hudební nástroje. 

Exkurze  patří mezi nejoblíbenější části 
programu. Ve středu 16. ledna bylo několik 
možností poznat zajímavá místa v dosahu 
jednodenního výletu. Někteří nadšenci šli 
lyžovat, jiní dali přednost horské túře a ti co 
ještě dostatečně nepoznali poklady 
Mozartova města, jeli do Salcburku. My 
jsme si vybrali návštěvu lázní Bad 
Hofgastein v sousedním alpském údolí. Leží 
sice vzdušnou čarou jen pár kilometrů od 
Grossarlu, ale po silnici je to o poznání dál. 
Nově vybudovaný lázeňský komplex má 
členitý bazén, umožňující plavání v kryté 
hale i venku, aniž by bylo nutné vylézt 
z vody. Hlavní přírodní zřídlo je tak horké, 
že se před vpuštěním do bazénu musí ředit se 
studenou pramenitou vodou. Prosklenou 
halou je i z bazénu impozantní výhled na 
zasněžené horské velikány, strmící 
v bezprostřední blízkosti lázeňského 
městečka. V několikapatrové vyhřívané hale 
jsou pohodlná lehátka a v přilehlých 
prostorách různé lázeňské služby, ovšem za 
příplatek, který z našeho hlediska není 
zrovna malý. Ve vstupném do lázeňského 
areálu je kromě plaveckého bazénu zahrnuto 
i využití oddělení saun. Hned u vstupního 
turniketu je návštěvník upozorněn, že vchází 
do nudistické oblasti. Saun je tam několik a 

liší se od sebe teplotou, vlhkostí a 
technologií. Nejnižší teploty jsou v suché 
sauně s infrazářiči. Ke 100ºC se na několik 
okamžiků přiblíží teplota ve finské sauně, 
kde po řádném vyhřátí kabiny lázeňský 
zřízenec poleje rozpálené kameny vodou a 
vzniklou páru rozhání ručníkem mezi 
přísedící klienty. Všechny sauny jsou 
společné pro muže i ženy a sedí se v nich na 
vlastním ručníku, zásadně nahoře i dole bez. 

Soutěž  on a ona  se konala ve čtvrtek 
17. ledna od 10 hodin dopoledne na známé 
turistické základně Hüttschlag, odkud se 
rozbíhají vysokohorské stezky vedoucí 
k oblíbeným místům s úchvatným 
rozhledem. Partnerské soutěžní dvojice určil 
los a vítěze pak obratnost, zručnost skautské 
znalosti a notná dávka štěstí. Kdo si chtěl 
důkladněji provětrat plíce, mohl se zúčastnit 
výpravy na sněžnicích. 

Modlitba za mír  je tradiční ceremoniál, 
konaný každoročně na nevelikém 
koncertním prostranství uprostřed města. 
Vchod trvale střeží velká kovová plastika 
ruky se skautským pozdravem. Zástupce 
každé národní gildy přednáší ve svém 
rodném jazyce krátkou modlitbu, která je 
rovněž otištěna na letácích rozdávaných 
shromážděným účastníkům tohoto aktu. 
V českém jazyce zazněla 17. ledna 
odpoledne následující slova: “Nechť 
skautské ideály překlenou tu propast 
krveprolití a nenávisti, nechť všechny 
skautské stezky vedou k toleranci, přátelství 
a míru.“ 

Smyčcový koncert,  pořádaný v pátek 18. 
ledna odpoledne, byl závěrečnou kulturní 
událostí letošního Fóra. Vystoupila na něm 
rakouská houslová virtuoska Barbara 
Helfgott se svým převážně ženským 
smyčcovým orchestrem Rondo Vienna. Do 
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posledního místečka zaplněným sálem 
sportovní haly gymnázia zněly v živém 
rytmu nejpopulárnější melodie. Zvuk byl 
zvýrazněn zesilovacím zařízením, na něž 
byly všechny nástroje elektronicky napojené. 
Pro veliký úspěch se hrálo několik přídavků. 
Při posledním „děkování“ se na podium 
přišli rozloučit i členové organizačního týmu 
Fóra v čele s Gertrudou Jensenovou.  

Gala večeře  s četnými přípitky na 
rozloučenou oficielně uzavřela výroční 40. 
evropské fórum. V sobotu se od časných 
ranních hodin účastníci Fóra rozjížděli do 
svých domovů. Na letmé loučení zbývalo jen 
pár krátkých chvil a tak se většinou omezilo 
jen na stručné „Na shledanou příští rok!“ 
Doufejme, že za rok bude v Grossarlu opět 
vlát vlajka české delegace. 

Jan Adamec-Tarzan 
 

A JEŠTĚ KRÁTCE  
Budoucnost a základy růstu ISGF je 
hlavním tématem workshopu, který ve dnech 
18.-21. dubna pořádá Evropský výbor ve 
středisku Agia Napa na Kypru. Pozváni jsou 
náčelníci (presidenti) a zahraniční 
zpravodajové všech národních gild 
z jihoevropského subregionu. My jsme byli 
vyzváni, abychom zorganizovali obdobný 
workshop pro středoevropský subregion. 
Setkání zástupců ZE ISGF v KH se 
uskuteční ve dnech 15.-18. května. 
Ubytování a společenské aktivity jsou 
zajištěny v hotelu U Kata. Prostředí 
starobylého města s architektonickými 
památkami zapsanými na seznamu 
UNESCO poskytne delegátům jedinečný 
program. Zájemci o účast na tomto setkání 
se mohou přihlásit u svých zodpovědných 
činovníků.  
 

Středoevropské Jamboree Silesia 08 
proběhne v režii polských harcerů od 1. do 
10. srpna na tábořišti v Chorzówě u Katovic. 
Obdoba našeho Orbisu 2006 skýtá bohatý 
program pro všechny věkové kategorie 
skautů a skautek. Naše účast bude vítána. 
 
25. světová konference ISGF se bude konat 
ve Vídni od 21. do 26. srpna. Původně měla 
být svolána do Tunisu, ale její organizátoři 
se dostali do konfliktu s vedením tuniské 
skautské organizace a tak musel být 
vyhlášen nový konkurs. Korespondenčním 
hlasování zvítězilo Rakousko nad Islandem. 
 
12. česko-polsko-slovenské setkání ISGF 
mají letos na starost naši polští bratři a 
sestry. Připravují pozvánky na 25.-28. září 
do střediska Glodówka u Zakopaného. 
Loňské setkání v Ondrášově Dvoře 
v Beskydech proběhlo ve velmi srdečném 
prostředí.  Tarzan 
 

Z KLUBŮ 
PRAŽSKÁ DRUŽINA SO 

VVVVánoceánoceánoceánoce    
(12.12.) Setmění prožilo sedm našich členů 
tradičně,  rozsvítili „naši “borovičku  a 
zpívali koledy. Pěkně promrzli, a proto se 
většinou odebrali domů.   

Kolem páté se nás 17 sešlo v teple klubovny. 
Po úpravě sezení jsme se posadili a po 
přivítání se věnovali čaji, přinesenému 
cukroví, štrůdlu a dalším dobrotám. 
Standa Táborský přinesl a každého 
obdaroval několika překrásnými ořechy. 
Současně jsme se věnovali stavu 
připravovanému sborníku vzpomínek a 
vyprávění členů Pražské družiny SO. Gog, 
který se sestavování ujal, seznámil přítomné 
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se současným stavem a s výhledem uzavření 
jakéhosi prvého kola. V současné době je 
připraveno sedm příspěvků:  
� Vzpomínky na Srní zůstaly jen v našich 
srdcích, Věra Janovská 
� Ukázka tábora Karel Skála-Atri a Irena 
Skálová - Kendy 
� Dopis Sarithy, prosinec 2005 
� Co nám dal skauting, Mirek Pergler - Dany 
� Byla jedna hájovna, Mirko Vosátka - Grizlly 
� Co je lidská zloba a krutost? Jiřina Šetková 
� Vzpomínka na schůzky s Čochtanem, Jiří 
Žáček - Gog 
 
Do příští schůzky budou připraveny 
v několika exemplářích, aby mohly  
být přečteny několika dobrovolníky 
jazykově upraveny a přijaty do sborníku 
nebo odmítnuty. Současně bylo předáno 
několik dalších přspěvků, které budou k nim 
přidány:    
� Poslední oheň,   Lin 
� Drama přímo divadelní,   Pluto 
� Začátky skautování před 60 lety,  Julek 
� Jak to bylo  Julek 
� Můj skautská život,  V. Korecký-Medvěd 

Vyslechli jsme si básničku „Vánoční Když“ 
od br. Kopeho z Kolína. Zpěvu se ujala  ses. 
Nachmülerová. Zaznělo několik koled a 
několik skautských písní z našeho mládí, 
nechyběly v nich Stály báby u silnice, došlo 
i na Onam onamo. Čas se nachýlil a bylo 
nutné odebrat se k domovům 

Bratři při síle ještě odnosili půjčený stůl a 
židle do vedlejších kluboven pořáli si  hezké 
Vánoce. Na shledanou v únoru.  
 
ZE SNĚMU  

českolipských skautůčeskolipských skautůčeskolipských skautůčeskolipských skautů    
Skauti a skautky okresu Česká Lípa se na 
svém sněmu 21. prosince 2007 rozhodli, že 
ukončí činnost jejich Okresní rada Junáka. 

Při této příležitosti předal předseda Okresní 
rady bratr Sova jubilejní – stý „Březový 
lístek“, udělený v oblasti „Pod Ralskem“, 
nejmladšímu členu Krajské rady Junáka 
v Liberci bratru Hubertovi. 

Novým rokem převezmou Liberečáci 
středisko v České Lípě, Doksech, v Novém 
Boru a přístav vodních skautů v Mimoni. 
Někteří delegáti sněmu se přiznali, že 
nevědí, co bude dál a jak bude liberecká 
Krajská rada přímo řídit a pomáhat 
střediskům, mimo jiné v oblasti výchovy, 
nebo i při udělování „Březových lístků“, pro 
které byla garantem Okresní rada. 

Vše se jistě vyřeší. Vždyť zárukou a 
symbolem je to, že v roce 100. výročí vzniku 
skautingu a 100 let od narozenin Jaroslava 
Foglara – Jestřába, byl udělen již stý 
Březový lístek. Ty se udělují obětavým 
členům jako poděkování za práci v dětských 
a mládežnických organizacích, jak to dělával 
Jestřáb svými Žlutými čestnými, vontskými 
kvítky. Sto skautů a skautek Českolipska 
dostalo „Březové lístky“ za příkladnou práci 
v uplynulých letech. Není náhodou, že jsou 
mezi nimi nejlepší roveři a oldskauti. 

Bratr Sova na závěr sněmu poděkoval všem 
odstupujícím členům Okresní rady Junáka za 
jejich obětavou a vydatnou pomoc a ti zase 
jemu. Všem členům českolipských oddílů 
Junáka patří velký dík za jejich věrnost 
skautským ideálům a přání mnoho dalších, 
šťastných dní prožitých pod junáckou 
vlajkou. 

 

 

Mimoňský Balú 
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Z 1. KLUBU OS  STRAKONICE 

 
V našem klubu je v  roce 2007 registrováno  
22 členů. Z toho je 10 mužů a 12 žen. 
Nejstaršími členy jsou bratři ing. Oldřich 
Macner a Jaroslav Rejžek, kteří se v tomto 
roce dožili  81 roků. Naopak nejmladší 
členkou  je sestra Vlasta Kolářová, které je 
54 let.  Celkové  stáří všech členů  je 1604 
roků a věkový průměr  je 73 let. 

Letošní rok jsme nezahájili tradičním 
„Novoročním pochodem“, který nebyl 
střediskem organizován, ale my jsme se sešli 
1. ledna už v odpoledních hodinách 
v klubovně  na malém občerstvení  a pak 
jsme se společně odebrali na nábřeží místní 
řeky naproti strakonickému hradu, kde se 
chystal  tradiční ohňostroj. 

V únoru jsme se v hojném počtu zúčastnili 
divadelního představení místního 
ochotnického spolku Čelakovský, který 
uvedl hru „Na správné adrese“. Po jejím 
skončení jsme konstatovali, že to bylo jedno 
z nejzdařilejších  představení, které tento 
soubor  za dobu svého působení  předvedl. 

Manželé Volejníkovi nás opět po delší době 
navštívili, aby nám pověděli o své cestě na 
Sri Lanku  a ostrovy Maledivy. Přednáška a 
promítání diapozitivů byly o to poutavější, 
že tuto cestu uskutečnili bezprostředně po 
katastrofickém tsunami v lednu 2005 i přes 
veškeré varování  příbuzných a známých. 
Přednášky se zúčastnili i členové 
2. klubu OS a několik hostů. 

V měsíci dubnu  se ve strakonickém hradu 
konal 5. pohádkový den, jehož zlatým 
hřebem  byl příjezd pohádkového krále 

režiséra  Zdeňka Trošky. Za náš klub ho 
pozdravila  sestra Lída Urbanová a pan 
režisér při rozhovoru vzpoměl na  naši  
návštěvu při natáčení pohádky „Princezna ze 
mlejna II“.  Rovněž nezapomněl 
pozdravovat svého profesora z gymnazia 
bratra Mirka Kubičku. Do naší kroniky nám 
poslal podepsaný a orazítkovaný pohled. 

Na schůzce klubu v dubnu jsme si 
připomněli svátek sv. Jiří, patrona skautů. 
Rozeslali jsme pozdravy našim přátelům do 
Tábora a Spáleného Poříčí a i my jsme od 
nich mnoho pozdravů dostali. 

Koncem dubna jsme se byli podívat na 
skautské základně  Novosedly, kde jsme  
několikrát pořádali regionální setkání  
oldskautů. Zavzpomínali jsme na výstupy, 
kterými jsme pobavili  naše skautské přátele- 
ať to byla Polednice, Tři tamboři, Babinský, 
Oldřich a Božena, Jarmark, Čarodějnice a 
další. Výlet jsme zakončili, jak jinak, než 
opékáním buřtů a zpěvem „Bejvávalo, 
bejvávalo“ 

Květnových oslav  osvobození jsme se 
nezúčastnili, protože středisko společnou 
akci  nevyhlásilo. Jedinou účastnicí oslav 
byla sestra Urbanová a ta nás pak na schůzce 
informovala o průběhu této vzpomínkové 
oslavy. Přitom jsme vzpoměli na skautování 
po ukončení druhé světové války, kdy ve 
Strakonicích dosáhl skauting největšího 
rozkvětu.  

Další výlet jsme podnikli v červnu, to jsme 
navštívili rybářský areál s loveckou chatou  
u rybníka,  blízko obce Jinín. Prožili jsme 
tam hezké odpoledne, někteří se i vykoupali 
a podvečer jsme zakončili předem 
objednanou večeří sestávající z vynikajících 
pečených pstruhů. 

Začátkem července nás pozvala sestra Věra 
Jehličková do svého druhého domova ve 
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Strašicích. Tentokrát nám ale počasí nepřálo. 
Ze zamračeného nebe se co chvíli spouštěl 
déšť, takže na koupaliště, kde jsme původně 
plánovali koupání, nebylo ani pomyšlení. 
Zato jsme prožili hezké odpoledne spojené 
s oslavou svátku bratra Ládi Václavíka. Na 
opékání buřtů došlo alespoň na grilu pod 
přístřeškem. 

Smutná událost postihla náš klub 
17. července, kdy nás navždy opustil  bratr 
Jiří Fuksa z Písku. Zúčastňoval se schůzek a 
většiny akcí klubu, i když měl v poslední 
době nemalé zdravotní potíže. Jeho památku 
jsme uctili na schůzce. Sestře Janě, 
manželce, jsme poslali  kondolenci, pohřbu 
jsme se nezúčastnili, protože se konal jen 
v rodinném kruhu. 

Další akcí,  
tentokrát veselejší, byla návštěva u Dáši a 
Mirka Kubičkových  na jejich chalupě 
v Tažovické Lhotě. Bratr Mirek pro nás 
přichystal zajímavý program, napsaný jako 
plakát  a pověšený na viditelném místě. Ale 
všechny body jsme nedodrželi. Věnovali 
jsme se především konzumaci dobrot, které 
byly na stolech na dvorku nachystány. Pak 
nás zlákalo koupání v bazénu na zahradě, i 
když voda byla vzdor horkému počasí 
chladnější. 

I v letošním roce jsme oslavili několik 
významných životních jubileí. Už v lednu to 
byly 75. narozeniny sestry Olgy Hermanové, 
v srpnu pak 65. výročí narození sestry Jany 
Čechové a 75. bratra Františka Vágnera. 
Všichni jubilanti dostali dárek od klubu a 
celou řadu dalších dárků a vtipných gratulací 
od jednotlivých členů. 

Pak byla zdařilá akce výlet ekologickým 
autobusem  na Šumavu v rámci programu 
„Dostupná Šumava“.Tyto jednodenní 
zájezdy jsou organizovány Správou 

národního parku a chráněnou krajinnou 
oblastí Šumava, hlavně pro důchodce a 
invalidy, kteří vzhledem  k věku a 
zdravotnímu stavu už nemohou navštívit 
oblíbená místa pěšky. I přes nepříznivé 
počasí se nám zájezd líbil a odnesli jsme si 
řadu krásných zážitků. 

Stěžejní akce letošního roku byla oslava 
stého výročí založení skautingu. Rovněž my, 
oldskauti, jsme se podíleli jak na přípravě, 
tak i na vlastním  průběhu oslav.  
Nejzajímavějším ale pro nás bylo setkání 
bývalých členů střediska. S některými jsme 
se setkali po mnoha letech a bylo to setkání  
s kamarády z mládí  skutečně radostné a 
vřelé. 
Ještě jednou je třeba vzpomenout na 
zesnulého bratra  Jiřího Fuksu: 26. září jsme 
se s ním naposledy rozloučili na hřbitově 
v Písku při rozptylu jeho popela. 

Letošní rok byl poznamenám ještě dalšími 
úmrtími členů střediska: v únoru nečekaně 
zemřel střediskový vedoucí bratr ing. Milan 
Rusek v mladém věku a v září opustil 
2. klub OS bratr PhDr. Vítězslav  Vojta.  

V rámci oslav 89. výročí vzniku samostatné 
Československé  republiky  jsme se 
s ostatními účastníky sešli před hřbitovem u 
pomníku padlých v 1. světové válce a za 
středisko jsme položili k pomníku věnec. 

Dále se členové klubu zúčastnili různých 
zájezdů, o kterých pak na schůzkách 
informovali ostatní: manželé Vágnerovi byli 
účastníky  zájezdu do Lidic v červnu v rámci 
65. výročí vyhlazení této obce. Koncem 
srpna byly sestry Čechová, Hermanová, 
Jehličková a Vágnerová  v Rakousku, kde se 
podívaly do známých lázní Bad Ischle a 
k některým jezerům. 

V říjnu pak byly opět sestry Jehličková a 
Vágnerová na zájezdu ve Vídni a my se od 
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nich na schůzce dozvěděli, co všechno tam  
bylo zajímavého. 

V závěru tohoto měsíce nás ještě čeká 
rozloučení s uplynulým rokem, které se 
tradičně uskuteční v období mezi vánočními 
a novoročními svátky. 

Takže můžeme konstatovat, že činnost 
našeho klubu byla bohatá úměrnému věku 
členů. Nejpodstatnější  činností jsou ale  
pravidelné schůzky každé pondělí, bez nichž  
by nám něco scházelo. Řídíme se heslem, že 
každé zasmání nám prodlužuje věk o jednu 
hodinu. Jestli je to pravda, tak budme žít 
nejméně do  stopadesáti let. 

Vágner 
 
 
Z ČINNOSTI KLUBU OS 

ve Vyškově.ve Vyškově.ve Vyškově.ve Vyškově.    

 
Klub oldskautů ve Vyškově má za sebou 
další úspěšný rok své činnosti. S hrdostí 
můžeme prohlásit, že i svou loňskou činností 
jsme nezůstali minulým létům nic dlužni. 
Členové našeho klubu pracují jako činovníci  
ve středisku, ale i v ORJ. Bratr Zedník 
založil a úspěšně rozvíjí třetím rokem 
činnost nového oddílu v nedaleké obci 
Luleč. Kromě toho pracoval nejen jako 
činovník ORJ, ale i jako činovník Kmene 
dospělých. Zásluhou bratrů Zedníka a 
Klevety byla v TIC města Vyškova 
uspořádána pro veřejnost výstava k 100. 
výročí založení světového skautingu. Bratr 
Wolf k obdobnému tématu vystoupil 
v městském informačním kanálu kabelové 
televize a v regionálním tisku. Kromě 
tradičních jarních setkání klubu na chatě 

br.Wolfa a společných oslav významných 
životních výročí našich členů, vyvíjí klub i 
velmi úspěšnou činnost na poli 
mezinárodních styků. V měsíci červenci se 
zúčastnili  členové klubu slavnosti Gildentag 
v rakouském Ulmerfeldu. S tamní gildou 
udržujeme přátelské styky již více než 15 let. 
Na této slavnosti jsme na požádání předvedli 
s velkým úspěchem skotské tance, se 
kterými jsme slavili úspěch i na skautském 
bále ve Vyškově.  

Již několik let udržuje klub přátelské styky 
se staršími harcery z polského Wyszkowa, 
které se později přenesly i na celé středisko. 
V loňském roce jsme 11.srpna přivítali  ve 
Vyškově klub starších harcerů, kteří si říkají 

„Drzewiejace niezbedniki”, kteří tak 
opláceli naši loňskou návštěvu ve 
Wyzskowie. Po seznámení s městem pak 
společně s některými našimi členy odjeli 
sjíždět Vltavu. 

Začali ve Vyšším Brodě  a jejich cílem byl 
Boršov u  Českých Budějovic. Navštívili 
Vyšebrodský klášter, Rožmberk nad Vltavou 
a prohlédli si Český Krumlov i jeho zámek. 
Pro nepřízeň počasí museli ukončit plavbu 
již ve Zlaté Koruně. Nedosáhli sice 
stanoveného cíle, ale i tak byla celá akce ze 
strany naších hostů hodnocena jako velmi 
zdařilá. Velmi se jim líbila i Telč, kterou při 
zpáteční cestě do Vyškova navštívili.  

Společně s knihovnou K. Dvořáčka ve 
Vyškově byla v rámci 100. výročí narozenin 
J. Foglara uspořádána v lodgii zámecké 
zahrady beseda o jeho knize „Hoši od Bobří 
řeky“ . Na ní se účastníci dozvěděli i mnoho 
zajímavostí ze života známého spisovatele a 
skautského vůdce. 

Volební sněm kmene dospělých postavil opět 
do čela našeho klubu již osvědčeného 
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činovníka br. MUDr. Jiřího Wolfa a na jeho 
zástupce br. Bohumíra Zedníka. 

Loňský rok jsme uzavřeli již tradičním 
Mikulášským posezením u sestry a bratra 
Klevetových, kde kromě dobré nálady a 
předání drobných dárečků jsme se věnovali i 
naší další činnosti a schválili jsme plán práce 
klubu pro letošní rok. Přináší kromě 
tradičních akcí také řadu zpestření naší 
klubové činnosti a nezapoměli jsme ani na 
další společné akce s našimi zahraničními 
přáteli. I když si rádi zavzpomínáme na naše 
mladá léta, k čemu nám slouží bohatá foto a 
video dokumentace,  vidíme hlavní smysl 
naší činnosti v naplnění hesla „ SLOUŽÍM“. 

Ladislav Kaminsý 
 
 
CHLUMECKÉ  SKAUTOVÁNÍ 

 
Skautské sněmování  V jarních měsících 
roku 2008 proběhne junácký sněm. Součástí 
třídenního zasedání bude i volba nového 
Náčelnictva Junáka pro další tříleté období. 
V předstihu musí proběhnout sněmy ve 
střediscích, okresech a krajích, které volí 
nejen nové činovníky, ale i delegáty na 
junácký sněm. Předsedové Krajských rad 
Junáka, náčelník s místonáčelníkem kmene 
dospělých a hlavní kapitán vodních skautů 
jsou předem zvolenými členy Náčelnictva 
Junáka. 

Střediskový sněm  Junáka v Chlumci n. C. 
V září proběhl střediskový sněm, jehož 
nejdůležitější částí byla volba vedení 
střediska. Odstupující vedení obdrželo 
absolutorium a v tajných volbách byli 
zvoleni rozhodující či vedoucí střediska br. 
Vratislav Appl – Hasky, zást. ved. střediska 

br. Michal Prouza - Méd'a, předseda RK br. 
Michal Školník – Ferenc, člen RK br. 
Břetislav Holas - Smítko 
Okresní sněm Junáka  Ve Stěžerách 
sněmovali 24. 10. 2007 delegáti Okresního 
sněmu. Předsedou Okresní rady Junáka 
Hradec Králové - venkov byl zvolen br. 
Miloslav Rücker - Dědek z Třebechovic p.0. 
a jeho zástupcem br. Karel Braunfuchs - 
Lišák ze Stěžer. Delegáty na jarní junácký 
sněm byli zvoleni: br. Vratislav Appl - 
Hasky a sestra Věra Applová - Matylda, oba 
Chlumce n.C. 

Sněm kmene dospělých Junáka  Ve dnech 
19. - 21. října 2007 se uskutečnil v Kutné 
Hoře v pořadí již 7. sněm kmene dospělých 
Junáka. V sympatické atmosféře předal 
náčelník kmene medailí Syrinx pět 
činovníků. Po zprávě o činnosti kmene 
v uplynulém období udělil sněm 
odstupujícímu náčelnictvu absolutorium a 
zvolil nové náčelnictvo Kmene dospělých  
Skautským světem  Výstava s názvem 
"World Scout Jamboree 2007" byla 
zapůjčena do našeho města Ústředím Junáka 
a byla k vidění ve dnech 20. 10. až 9. 11. v 
městské knihovně. Chlumec n.C. byl jedním 
z prvních vystavovatelů. Od nás cestovala 
výstava po dalších ~městech republiky. 

Z Chlumeckých listů 

 
ZE STŘEDISKA DEVĚTSIL 

Kdykoliv vezmete stejnojmenný 
zpravodaj, do rukou, vždy tam 
naleznete důkazy o bohaté činnosti 
střediska. Např. 17. 11. uspořádali 
oldskauti na zámku oslavy výročí 

této události. Namísto táborového ohně užili 
plamínkovou verzi ohně, při kterém působily 
skautky se svícemi. Zapálení proběhlo 
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obřadem se čtyřmi ohnivci s krásným 
povídáním v jeho průběhu. V tomto 
slavnostním prostředí složila slib jedna 
skautka. Poté proběhla obnova slibu 
oldskautů, po něm následovalo poděkování 
podporovatelům skautské činnosti, 
starostovi, vedoucímu ČSDP, ale i vedoucím 
oddílů. Závěrem jim byly předány drobné 
dárky.Malou slavnost jsme ukončili malým 
pohoštěním, které připravily naše 
oldskautky. Po slavnosti byl uspořádán 
střediskový sněm. 

Podle Devětsilu 
 
ZE 74. KLUBU OS  

vvvv    Karlových Varech Karlových Varech Karlových Varech Karlových Varech     
Počet registrovaných členů byl 
v tomto roce nezměněn. Je nás 
celkem 14 a věkový průměr činí 
75 let. Činnost klubu je určována 

schváleným programem, na kterém se podílí 
všichni členové klubu. Letos došlo ke změně 
uskutečňování schůzek v důsledku 
přestěhování Skautského domu ze Staré 
Role-Borová, do Drahovic-Kolárova. Zde 
sdílíme společně klubovnu se střediskem 
Orion. Změna přinesla vzájemnou výhodu 
spolupráce s ostatními oddíly a větší 
informovanost o činnosti  skautských oddílů. 
Činnost klubu zahrnuje tyto akce: pravidelné 
schůzky s programem � výlety, vycházky a 
cílené pochody � vlastní akce klubu � účast 
na akcích střediska � účast na akcích 
skautských i veřejných � kulturní akce. 

Téměř každá schůzka byla obohacena o 
přednášku či vyprávění na libovolné téma, 
které si každý zvolil dle vlastního uvážení. 
Mezi ostatními vynikly příspěvky: 
„Zaniklá řemesla“, „Ovlivnění mozkové 
činnosti“, “Kázání v K. Varech z doby před 
Bílou Horou“, „Spirituální praktiky 
muslimů“, povídání z vlastního prožitku o 

vypálené obci Ležáky. V praxi jsme si 
ověřili cvi čení paměti, vzpomněli na 
Charlotu Masarykovou, informovali se o 
publikaci „Mé Karlovy Vary“ a se zájmem 
vyslechli nadšené vyprávění z osobních 
zážitků na Světovém jamboree v Anglii, 
včetně informací z tisku. V průběhu roku 
nezapomínáme na narozeninová výročí. I 
když nám roky přibývají, podnikáme nadále 
turistické vycházky. Letos jsme navštívili 
Loket a Svatošské skály, areál pro parkurové 
jízdy v Horách u K. Varů s prohlídkou stájí a 
zúčastnili se skautského pochodu „Za 
krásami Karlových Varů“ organizovaného 
naším členem a vypomohli s občerstvením 
„pochodníků“. Vánočním pochodem jsme 
zahájili „Skautské vánoce“ na naší Salaši a 
na konci roku jsme objevovali při 10 
kilometrovém pochodu nové krásy 
lázeňských lesů i dobré jídlo v „naší“ 
hospůdce. Zde jsme se sešli všichni, i  „méně 
pojízdní“. 

Z vlastních klubových akcí byla zdařilá 
návštěva nově otevřené krajské knihovny 
v K. Vary-Dvory. Prohlédli jsme si její 
prostory a seznámili se s výpůjční dobou i 
s možností použití  internetu. Při té 
příležitosti jsme si prohlédli výstavu  

„O proměnách Krušných hor před 100 lety a 
nyní“.V únoru jsme navštívili výstavu 
v Okresním muzeu „Smírčí kříže 
v západních Čechách“. V březnu jsme si 
měli možnost prohlédnout sbírky Okresního 
muzea s odborným výkladem. Na jaře byla 
nutná brigáda na Salaši, protože následovala 
oblíbená klubová akce „Mazancová šou“ se 
soutěží o nejkrásnější a nejchutnější 
mazanec. Na Dušičky jsme navštívili hroby 
našich kamarádů, kteří nás předešli na své 
poslední životní pouti.  

Účast na akcích střediska spočívala v setkání 
u vzpomínkového ohně na Pstruží říčce u 
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Bečova a 1. srpna, v 8 hodin ráno na Vítkově 
hoře u příležitosti stých narozenin skautingu 
a vítání nového století. V polovině září jsme 
se společně se střediskem Orion zúčastnili 
odhalení sochy TGM na Masarykově třídě 
v K. Varech k 70. výročí jeho úmrtí (jako 
jediná organizace). Jako každým rokem jsme 
28. října, k výročí vzniku republiky, 
uskutečnili setkání u skautské lípy ve 
Dvořákových sadech a následně se zúčastnili 
městské akce u Masarykova pomníku. 
Setkání u skautského kříže na dolu Eliáš 
(poslední sobotu před sv. Václavem), jehož 
organizací se každoročně ujímá středisko 
Jáchymov, se zúčastnilo cca 70 skautů a 
skautek, včetně členů našeho klubu i 
navzdory vzdálenosti a špatnému terénu. 
26. března jsme uskutečnili ve Skautském 
domě v Karlových Varech Okresní sněm 
kmene dospělých v počtu 16, zvolili jeho 
nové vedení a schválili vyhlášení 
Karlovarské výzvy „Skautská paměť“, (pro 
všechny Kluby oldskautů), jako příspěvek 
k oslavě stého výročí vzniku světového 
skautingu. Organizací a popularizací této 
výzvy byl pověřen bratr Slavíček-Thor. na 
kmenovém sněmu v Kutné Hoře, kde tato 
výzva byla předána, se zúčastnili dva 
členové. Společně se zástupci střediska jsme 
byli 21. dubna přítomni na pražském 
celostátním setkání skautů u příležitosti 
stých oslav vzniku skautingu, v počtu tří 
členů. 

Náš nejstarší člen, br. Heřmánek (Růžička) 
byl pozván prostřednictvím Konfederace 
politických vězňů na Pražský hrad, 
k oslavám 70. výročí úmrtí prezidenta TGM. 
Tři členové z našeho OS Klubu využili 
možnost skautského zájezdu do Anglie, 
jehož hlavní program byla celodenní 
návštěva jamboree v Hyland parku u 
Chelmsfordu. Dojmy z účasti na vyvrcholení 

oslav přímo v srdci vzniku skautského hnutí 
nám zprostředkovali při příjezdu na první 
schůzce klubu, později při promítání 
dokumentu i fotografií. 

T.č. jsme v přípravách na 40. výročí založení 
74. klubu OS v Karlových Varech, pro které 
zatím připravujeme: Přehled činnosti ve 
skautském hnutí (i v době totality) z archivu 
i z našich vzpomínek a vybudování zděné 
kapličky u skautského kříže na dolu Eliáš. 

Alena Růžičková - Alka 
 
 

INSPIRACE HISTORIÍ  
Bělostná  pláň, neporušený sníh, modrá 
obloha sem tam mráček a nevysoko nad 
obzorem  nesmělé lednové slunce. Vprostřed 
té bílé krásy černý hranol pomníku; píše se 
6. leden  roku 2008. Pro důstojné oslavení 
osmdesátého výročí vzniku junácké župy 
(oblasti) Přemysla Oráče  připravila  příroda 
scénu lépe než sebezkušenější divadelní 
výtvarník. 

Leč nastojte, oslava už začíná. Od nedaleké 
silnice zamířilo 6 zachumlaných postav, 
v řadě ukázněně za sebou, snad aby co 
nejmíň ubrali na kráse sněhového pokryvu. 
Kdo to asi je, kdo přichází vzpomenout 
založení  junácké župy, k jejímuž odkazu se 
všichni dnes tak vehementně hlásí? 

Opusťme však už poezii a zůstaňme oběma 
nohama na zasněženém Královském poli 
nedaleko Stadic, u pomníku zakladatele 
přemyslovské dynastie. Založení 
stejnojmenné junácké župy přišli 
vzpomenout jako první, a toho dne asi jediní 
členové a členka oldskautského klubu z Ústí 
nad Labem: Želva, Jitřenka, Mydlinka, 
Karlík, Bobr a pes. 

Tři  junácké hole opřené o hranol pomníku, 
lilie  ověnčená břečťanem a velká 
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osmdesátka dodaly historickému místu  
nádech skautského místa, doplněný o naše 
modré, červenobíle lemované šátky. 

Ty dvě hodiny čekání, až přijde ještě někdo 
další, nějaká osobnost vyšší a odpovědnější, 
nám vyplnil vůdce klubu bratr Želva 
vyprávěním, jak župa vznikla, jaké 
historické podmínky a pohnutky byla ve hře, 
a které osobnosti se  ujaly jejího formování a 
řízení.  

Jak to dál dopadlo? Inu tak, že sněhem se 
k pomníku probrodil ještě mladý pár 
neskautů, projevil upřímný zájem a obdiv ke 
skautingu a jeho postarším představitelům, 
postál a zase šel neposkvrněným 
Královským polem dál. A to bylo asi 
všechno, co se toho dne „u Přemysla Oráče“ 
událo. Leda by snad nějaká oficiálnější 
delegace než ta naše ústecká využila 
podvečerního šera a dostavila se ještě po nás. 
Ale to snad asi ne. 

Tak opět po několikáté jsme si potvrdili, že 
hlavním úkolem nás skautských stařenek a 
staříků je nést na chabých bedrech  tíhu 
historického povědomí,  ustavičně 
poukazovat, že bez pochopení a poučení 
z historie nelze budovat ani přítomnost, 
natož budoucnost. Společnost zbavená svých 
kořenů a vědomí minulosti  je odsouzena 
k rozplynutí se v neurčitu.  

Ještě doplněk. Pod dojmem našeho prvního 
zimního výletu do Stadic a inspirována 
historií, přijala letošní valná hromada našeho 
klubu  10. ledna 2008  přídomek „Přemysla 
Oráče“.  Toť vše. 

Luboš Pavlán-pes 
 

 

EXPEDICE PEVNOSTI 2007 
" Loganovo" (506.k1.05) Pueblo News 
Oldskauting v činnosti, prožitcích, úvahách, 
glosách a přírodních úkazech, tak je přinesl 
čas.   
Tak konečně došlo na tuto dlouhou dobu 
plánovanou akci. Je pátek 28. září a jedeme 
s Berdybusem směr Náchod . Ovšem počasí 
náš  totálně zklamalo. Déšť, vítr, mrholení, 
mlhavo, příroda ponurá, cesty blátivé, 
lemované spadaným listím. To nám trochu 
komplikovalo program, i když v závěru 
víkendu je na obzoru opět trochu slunce. 

Jelo nás celkem 7, v cíli cesty nás čekala 
sestra Pilulka, tedy náš osmý člen. A čekala 
s dobrým horkým gulášem. Ubytování jsme 
měli v kempu Na Bělidle v Bělovsi. Kemp 
již odhlásil sezonu, ale kvůli nám se tam 
slitovali. Velmi hodní lidé. První den 
expedice jsme navštívili za silného deště 
Městské muzeum na náměstí a vylezli 
spoustu schodů k zámku nad městem. 
Zámek jsme si zevnitř rádi prohlédli, jelikož 
tam bylo sucho a teplo. Cestou zpět jsme 
nemohli minout a pozdravit místní zámecké 
medvědy. To již došla v mracích asi voda 
nebeská, tak jsme mohli jít vyhlídkovou 
cestou pod kopcem Montace, proti proudu 
řeky Metuje a někteří si vyzkoušeli svou 
znalost v okolí cesty se nacházejících 
různých druhů hub. Na večeři jsme odjeli do 
blízké obce Pavlišov, kde je původem 
hledaná specialita tohoto kraje, zvaná 
„Pavlišovský řízek“. 

Patřím mezi sortu lidí, kteří rádi vyzkoušejí 
místní specialitu, ale i když jsem ji poznal 
z návštěv minulých, rád jsem se připojil 
k dalším expeditům a dal si ji znovu. O co 
jde? Normální smažený vepřový řízek, 
houskový knedlík a domácí kyselé zelíčko. 
Jak jsme později zjistili, tento produkt 
nabízely i stylové restaurace v Orlických 
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horách! Večer proběhl s celoexpediční 
poradou na další den. sobotu. 

Ráno se kupodivu objevilo na půl hodiny i 
slunce . Program proběhl dle plánu. Na 
Jiráskově chatě na nás čekal hronovský 
oldskaut Jenda Hanzl a Pilulka, kterou 
přivezl. Při všech prohlídkách pěchotních 
srubů Březinka a U lomu jsme si užili 
reportérského fotografování. Do pevnosti 
Dobrošov sfárali všichni mimo mne. Byl 
jsem v podzemí již byl dvakrát, a tak jsem 
podnikl rekognoskaci  blízkého okolí 
pevnosti z povrchu, a sešli jsme se až při 
jejich výstupu na pozorovatelském srubu 
Můstek. 
Cestou zpět jsme ale ještě zhlédli aspoň 
zvenčí dva další objekty, samostatný 
pěchotní srub Polsko a Hrobka. Část 
výpravy se dala strhnout místními houbaři a 
usilovné propátrávali okolí lesních cest aby 
pak Berdy vítězně zdvihl nad hlavu vak s 
úlovky a prohlásil: „Večer bude i 
smaženice!“ A byla. V kempovní kuchyni 
asistovala Pilulka, a tak před opečenými 
buřty byl lesní předkrm z výtečné 
smaženice. Jako zvláštní událost večera byl 
zaznamenán a sledován východ měsíce nad 
řekou Metují, což nám dávalo i naději, že 
zítra bude líp. 

 
A bylo. V nedělním ránu již lechtalo slunce 
mléčný opar nad řekou a rybář práskal u 
druhého břehu prutem o vodu. Po 
nezbytných úkonech jsme se rozloučili se 
správcovými a vyjeli směr Rokytnice 

v Orlických horách. Je zajímavé vědět, že na 
internetovém serveru Google Earth se tyto 
hory nazývají "Orlické mountains"! Cíl byl 
parkoviště u tvrze Hanička, která byla pro 
nás něco jako tajuplný ostrov, o kterém jdou 
světem legendy. Slunce zlatilo listnáče 
v místních lesích a my jsme si užili hlavně 
stoupající cestu někam na kopec. Nakonec, 
tam se zabloudit nedá a užili jsme si i 
podzemí tvrze Hanička, které díky přestavbě 
v 70. letech na protiatomový kryt trochu 
evokovalo pocit , že lezeme ve štolách 
nějaké vodní elektrárny. Východ z podzemí 
byl trochu lidštější. Ještě jsme se prošli 
okolím pevnosti. S modrou oblohou nad 
hlavou jsme vyjeli směr Praha. Jistě si každý 
odváží mnoho osobních pocitů. Třeba z toho, 
kolik práce tam po sobě naši lidé před rokem 
1938 zanechali a kolik bylo spotřebováno na 
pevnostní pásmo špičkového materiálu. Nyní 
jsou to objekty národní historie, trochu 
s nadsázkou i národní hrdosti, k čemu se 
odhodlala tehdy malá republika v srdci 
Evropy.  Logan 
 
 

PRO ZAMYŠLENÍ 
 
PRO NOVÉ STOLETÍ SKAUT Ů 
V roce stého výročí vzniku celosvětového 
skautingu si členové Severočeské družiny 
Svojsíkova oddílu Junáka dali úkol, 
připomenout  naší mladé generaci skautů a 
skautek to nejdůležitější, skautský zákon a 
slib.  
  Díky spoluúčasti a podpory Libereckého 
kraje se družině podařilo vytisknout 
brožurky „Desatero skautského zákona“ a 
„ Skautský slib Toníka Sochora“. 

Nejenom název úvodu k druhé publikaci 
„Vzory a příklady táhnou“, ale všechny texty 
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jasně a srozumitelně dokazují důležitost a 
potřebnost vydání těchto tiskovin právě 
v dnešní době, době nového století 
skautování. 
 
Vzory a příklady táhnou 
Je všeobecně známo, že si mládež pro svůj 
život vybírá vzory a že ji přitahují příklady. 
Bohužel v dnešní době mládež vidí a slyší 
stále více o násilnostech, vandalství, honbě 
za penězi, ale i o drogách, alkoholu, kouření, 
neblahých závislostech a také o lhostejnosti. 
To vše mládež sleduje a tak se časem může 
stát, že si na to zvykne, bude to pro ni 
„normální“ a pro mnohé i vzorem. 

Mládeži i dětem v Junáku jsou příkladem a 
hrou předkládány jiné vzory, jako je 
bratrství, čestnost, obětavost, 
pracovitost,láska i pomoc slabším a 
potřebným, včetně ochrany přírody a 
životního prostředí. 
Cílem skautingu je, aby byli všichni po celý 
život připraveni plnit povinnosti k sobě 
samým, druhým i ke společnosti. 

Mezi vzory pro mládež patří také 
generálmajor Antonín Sochor, který byl ve 
svých klukovských letech vzorným členem 
severočeského skautského oddílu. Jako 
voják prošel vítěznou bojovou cestou za 
svobodu naší vlasti z Buzuluku přes 
Sokolovo až na Duklu. Za své zásluhy dostal 
nejvyšší vyznamenání i titul Hrdina SSSR, 
přestože nikdy nebyl komunistou. Byl to 
čestný, odvážný a obětavý člověk, který 
vždy ctil pravdu, spravedlnost a skautské 
ideály. V době totality v roce 1950, byl 
zákeřně zabit v mimoňských lesích.  

Díky laskavosti jeho syna, plukovníka ing. 
Ludvíka Sochora, mohl jsem nahlédnout do 
části pozůstalosti – rodinných památek a 
vzpomínek na jeho tatínka. Obětavostí 
čestného velitele oblasti Přemysla Oráče – 

Junáka z Ústí nad Labem, Františka Kučery, 
se zachovalo písemné svědectví bývalých 
duchcovských skautů z roku 1968 o junáku – 
Toníku Sochorovi. 

 
Dnes máme možnost v této publikaci 
sledovat po mnoha letech, pravdu o  životní 
cestě junáka – hrdiny, příkladného člověka. 
To považuji za svou povinnost a dluh naší 
starší junácké generace pro generaci nového 
století. Vždyť letos oslavujeme 100 let od 
vzniku celosvětového skautingu, který může 
být i naším přičiněním dobrým lékem pro 
lepší a šťastnější život všech lidí dobré vůle. 

 
 

Mimoňský Balú 
 
PŘIDAT RADOST  

A POHODU K LÉT ŮM  
Praktická ukázka možnosti kombinace 
Kmenových novin a Webových stránek KD. 
Můžete se seznámit s podstatou velmi 
rozsáhlého příspěvku (20 str.), který nabízí 
několik zajímavých pohledů na stáří, a máte 
možnost zhlédnout jej celý, právě na WKD. 
Posuďte sami: � Přibližná periodizace 
dospělého věku � Základní východiska 
� Přednosti stárnoucího myšlení a stylu 
života � Pozitivní postoje k života � Oblouk 
životní cesty � Architektura životní cesty 
� Mysleme dnes na budoucnost � Čtvrtý věk 
člověka.  

Být starý je stejně krásný a svatý úkol, jako 
každý jiný - za předpokladu, že je konán 
v úctě ke smyslu a posvátnosti všeho živého.                             
H. Hesle. 
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Milé sestry - milí bratři, blížím se 
k časovému rozhraní, kdy se vstupuje do 
věku kmetského (kolem 80 let). Objevily se 
somatické potíže, byl jsem delší dobu 
v nemocnici a ozval se hlas "memento mori" 
- mysli na poslední věci člověka. Rád bych 
se s Vámi podělil o několik myšlenek, které 
se mi objevují při bilancování života a které 
souvisí se skautskou cestou životem. Před 
řadou let jsme prošli věkem vlčáckým či 
světluškovským, později jsme působili 
v oddílech, skládali zkoušky, jezdili na 
výpravy a na tábory. Vedli jsme mladší, 
procházeli jsme životem v různých rolích a 
přešli jsme postupně do věku oldskautského. 
Pomalu přichází chvíle bilance našich životů 
- co se dařilo, jaké cíle jsme dosahovali, co a 
proč se nám mnohdy nezdařilo. I dnes však 
hledíme vpřed - co je před námi, co ještě 
chceme udělat, předat následníkům a co 
sami prožít. A také je třeba si ujasnit z čeho 
máme strach a jak se vyrovnávat 
s posledními úkoly člověka. Jinak řečeno, i 
v našem věku je nutné se občas zastavit, 
zmapovat ušlou stezku a zároveň se 
rozhlédnout, jak budeme v cestě životem 
pokračovat. Nemělo by to být putování 
osamělé, ale pokud možno opět ve 
skupinách, v rodinách, kmenech či spolu 
s našimi potomky, byt' i jim často již 
nebudeme stačit rychlostí, ale hladce je 
předběhneme zkušenostmi. Pokračujme tedy 
"Na pouti za úspěchem" a nebojme se 
stárnutí.  

 

Malé dvanáctero stárnoucích, ale 
optimistických oldskautek a skautů  
(upraveno dle knížky Skautské putování po 
stezce životem, Praha, 1995)  
� Nebuďme sami. 
� Dělejme si plány do příští doby pro sebe i 
pro své blízké.  
� Hledejme aktivní program pro pomoc 
potřebným v našem okolí.  

� Sdělujme ochotně své zkušenosti 
následníkům, ale nezlobme se, když je 
nepřijmou.  

� Neztrácejme smysl pro humor.  
� Dodržujme životosprávu i aktivní pohyb 
či cvičení. 
� Hrajme si sami i dnes - pro samu radost 
ze hry.  
� Udržujme se v duševní čilosti - čtením, 
vlastním tvořením rukama i hlavou. 

� Dopřávejme si co nejvíce malých radostí. 
� Nehádejme se - a když, tak jen málo.  
� Bilancujme v pohodě naše životy - i to, 
že jsme se dožili vyššího věku je radostné. 

� Pokud jsme se s někým rozešli, hledejme 
cesty k vzájemnému usmíření.  

Shrnutí Jiřího Pilky : 
� Usmívej se,  
� chod' do schodů  
� a nenadávej na mladé..  

Václav Břicháček - Gigant 
 
 
LÁĎA BOUŠE - ALAN 
Byl vždy u toho, když se něco dělo, byl 
připraven vždy pomoci, ale i pobavit. Nikdy 
nezaujímal vysokou funkci, byl skautskou 
persónou  grata, prostě byl legenda. Posuďte 
sami.  

Byl starší než já, tak si v seznamu Jamboree 
na str, 53 v příručce "Cestou k pramenům“, 
ověřte, že jeho vyprávění se asi týkalo 
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III. jamboree, které se také konalo v Anglii. 
Ale ať už "vyprávi" Alan, 

Pokřik „Knot vejš!“ 
Naše výprava měla v táboře ve stanech i 
v kuchyni petrolejové lampičky. Hned první 
den při večerním návratu z programu se 
hladová výprava vrhla na zbytky v kuchyni. 
Aby na toto „plenění“ lépe viděli zvolal 
někdo ono legendní „Knot vejš!“ Výrok se 
tak líbil, ža najednou celá naše výprava 
(54 členů) se začala zdravit „Knot vejš!“ 
Zahraniční skauty pozdrav zaujal. Znělo to 
dobře, Někdo to uměl i opakovat, Zkrátka 
„Knot vejš!“ se začal považovat za náš 
pozdrav. 

Alan, který byl po vlastech českých už za 
první republiky, známý při táborácích 
předváděním cvičeného blešáka Selima, asi 
neměl tendenci dávat tomuto „pozdravu“ 
ideovou náplň. Že by skauti už tehdy chtěli 
více světla? Ale kdoví, Alan nám to už 
neřekne, 

Vlasta M, 

Konspirační heslo „Knot vejš!“ 
A přece nám o tomto ještě něco Alan 
pověděl. Bylo to na prvé Pražské lesní škole 
v roce 1969 na Červeném Hrádku. Školu 
vedl br. Karel Skála-Číl. Alan mu tam dělal 
jakéhosi pobočníka. Mezi námi frekventanty 
byl velmi oblíben především jako výborný 
vyprávěč. Nevynechali jsme žádnou 
příležitost abychom nevyslechli zejména 
příhody o jeho skautských letech prožitých 
v 18. oddíle, který vedl br. Svojsík. Mezi 
dalšími vzpomínkami vyprávěl o 
obdivované české specialitě podsadách, ale  
výrazně nás zaujal zejména pokračováním 
legendárního příběhu "Knot vejš!“ Jak 
známo, za války vysílal britský rozhlas 
zakódovaná hesla pro odbojáře. Mezi nimi 
se objevilo i heslo "Knot vejš!“ Bylo použito 

pro vyhledání a ověření spojení a umožnilo 
tak navázat kontakt s jednou  odbojovou 
skupinou.  

Gog 
 
P.S. Dovolte mi osobní vzpomínku, Můj 
švagr se ženou byli pozváni na svatbu 
švagrovy neteře, která si brala syna bratra 
známé skautky Ely Hůrkové (v Junáku byla 
zpravodajkou pro Prahu VII, od r. 1945 
předsedkyně komise pro starší skautky), 
Sestra mi potom řekla, 
Potkala jsem se tam s Elou Hůrkovou, Ale 
proč tam byl také ten, co předváděl blešáka 
Selima, to nevim, Alana si z dětství 
pamatovala, ale že to později byl manžel 
EIy, nevěděla, 

V.M. 
A ještě něco, co vyprávěl Alan o sobě   

Jak jsi se seznámil se Svojsíkem? 
S A. B. Svojsíkem jsem se setkal poprvé ve 
škole na gymplu, když jsem ještě nebyl 
skaut, jako s profesorem tělocviku. Na 
gymplu jsme spolu končili, když jsem 
skládal maturitu, on byl v maturitní komisi a 
měli jsme spolu intermezzo. 

Vídal mne občas v kroji na různých 
parádách, nebo když jsem přišel do 
tajemnického úřadu, jak jsme tenkrát říkali 
„na Rychtu“. Míval jsem tam jednou za dva 
měsíce službu. Lepili jsme tam třeba známky 
na obálky, nebo jiné podobné věci a tak mne 
znal. 

Jednou jsem se odvážil takhle přijít k němu a 
říkám mu „bratře náčelníku, já jsem si 
zapomněl doma cvičky“, a nelhal jsem. No 
tak se nic nestane, když budeš cvičit bos. 
No, ale já bych nerad, mně se tady udělaly 
puchejře na nohou a mám to dost ošklivé. 
No dobře, tak pro příště si zapiš za uši, abys 
cvičky nezanechal doma, ale tady potřebuji 
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odnést do tiskárny štočky. Tak vem nohy na 
ramena a hbitě se vrať do konce hodiny, ne 
abys přišel do příští hodiny o půl hodiny 
později, já bych ti to nechal neomluvené, 
aby jsi se na mne nevymlouval. Tak 
poklusem a poklusem zpátky! 

Tak, a jak to bylo u té maturity? 
Jedna asi tak ze sedmi otázek byla: skauting 
v literatuře domácí i světové? Vyvalil jsem 
bulvy na ten papírek a říkám - pane 
profesore (češtináře), máte na mysli 
literaturu odbornou, nebo beletrii? - Všecko! 
Tak dobře, udělal jsem si nějaké 
poznámečky a když došlo k této 
inkriminované otázce, tak jsem to začal 
sypat ze sebe, protože v tom jsem nemohl 
mít Achilovu patu. Loupl jsem okem po 
Svojsíkovi, tomu to škubalo v koutkách a 
vrtěl sebou divně. Když jsem se vypovídal 
povídá profesor češtiny, pane předsedo, 
k této otázce by nám příslušnou recenzi 
mohl říci tady kolega Svojsík. Pan předseda, 
to byl tehdejší ředitel gymnázia 
v Německém Brodu, ředitel Stránský, říká, 
pravda, pravda, kolego Svojsíku, vy jste 
v této věci persona gráta, co nám k tomu 
můžete říci? Načež Svojsík vzal na sebe 
ouřední tvářnost a pravil asi takhle, po 
stránce věcné naprosto správně, ale nemístné 
vyzdvihování osobních zásluh jednotlivce. 
Tím myslel sebe. Protože já musel vždycky 
říci: Svojsík napsal takový a takový článek 
do novin, psal propagace, psal brožury, 
napsal Základy junáctví, toto jsem musel 
všechno citovat. Musel jsem říkat, kde 
poznal ten skauting, jak cestoval s tím 
Českým kvartetem. Jak překládal anglickou 
literaturu, prostě jsem ho musel stále citovat. 
To bylo ono „nemístné vyzdvihování 
osobních zásluh jednotlivce“. Kantoři se 
začali hrozně řehtat a já jsem říkal, „bratře 
náčelníku, my dva si na tomto místě snad o 

těchto věcech nemusíme nic vykládat. A on 
odpověděl, hele, koukej končit, je pokročilá 
doba, ať jdeme včas k obědu. Předseda 
maturitní komise povídá: „pardon pánové, 
vlastně bratři skauti, aby jste se snad 
nedostali do křížku“. Ale my si to s bratrem 
náčelníkem už povíme jinde. 

Jaký byl Svojsík jako člověk? 
Vynikající! Při hodině tělocviku, už na tom 
vyšším stupni, dával takovou větší volnost 
nám žákům. Část třídy v příhodném čase 
venku na dvoře hrála volejbal, druhá část 
třídy hrála v tělocvičně chvíli třeba 
košíkovou, pak bylo volné cvičení. Jedna 
skupina si cvičila na bradlech, jiná na 
žebřinách, na hrazdě, nebo šplhala, prostě je 
nechal chvíli cvičit. Když věděl, že někdo 
chodí do Sokola, řekl mu,- proveďte tady asi 
takovéto cviky, a šel dál. Sem tam se vrátil, 
aby viděl jak tato „samospráva“ funguje. 
Buď zasáhl, a pak zase poodešel, nebo se jen 
díval. Na tu dobu to byl velice moderní 
přístup k tělocviku. 

Jednou se stalo, že v tělocvičně byla nějaká 
rekonstrukce, a asi dva týdny jsme neměli 
tělocvik. Někteří kantoři měli zájem si vzít 
uvolněné hodiny, ale Svojsík přišel do třídy 
a na přání žáků ze třídy vyprávěl o cestě 
Pěveckého kvarteta kolem světa. Svojsík 
začal vyprávět a ve třídě bylo ticho jako 
v kostele. Upoutal kluky už svým 
přednesem. Na konci hodiny žadonili, aby na 
příští hodinu přinesl nějaké fotky, mapu, 
cokoliv. Takto jsme měli asi čtyři hodiny a 
kluci byli u vytržení. To byla pravá 
propagace - Svojsíkova vůdčí schopnost, 
umět zaujmout kluky na 100 procent. I ti 
největší gauneři, kteří jindy prováděli 
všelijaká alotria, byli tiší jako pěny. 

Podle magnetofonového záznamu  
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JIŘÍ Z KAPPADOKIE 
patron patron patron patron skautskautskautskautůůůů    a a a a sssskautekkautekkautekkautek    

Žil ve 3. století na území dnešního Turecka. 
Narodil se v urozené rodině a jako svou 
životní dráhu si zvolil vojenství. Patřil 
k římskému vojsku za císaře Diokleciána. 
Ten pronásledoval křesťany, mezi něž Jiří 
také patřil.  

A proč je patronem skautů? Odpověď 
nalezneme v nejznámější legendě o jeho 
životě. Ta vypráví o době, kdy zemi, v níž 
Jiří pobýval, trápil drak. Drak je zde 
symbolem zla. Jako svůj pokrm požadoval 
denně dvě ovce. Jednoho·dne však ovce 
došly, a drak začal požadovat do svého 
jídelníčku lidi. Těm nezbylo nic jiného, než 
vylosovat ze svého středu nějakého 
nešťastníka a poslat ho k drakovi. První los 
padl na dceru krále. Jiří však vyrazil 
k drakovi sám a kopím ho zabil. Tím 
prokázal svou statečnost a nebojácnost v boji 
proti zlu. Právě toto je příkladem pro skauty 
celého světa. Mimo nás si ho zvolili za 
svého patrona rytíři, vojáci, jezdci, ale také 
např. obyvatelé Anglie.  

 
Příběh Jiřího však pokračuje dál. Roku 305 
byl zajat a mučen od pronásledovatelů 
křesťanství I tentokrát Jiří dokazuje věrnost 
svým ideálům. Když přečkal všechna 
mučení, aniž by poskvrnil vlastní čest, byl 

sťat před branou města Lyddy- Diospolis 
v Palestině.  

Nejčastěji je Jiří znázorňován jako rytíř na 
koni s drakem probodnutým jeho kopím 
nebo mečem. Jeho zobrazení či kostely, 
jemu zasvěcené, jsou skutečně po celém 
světě. I tímto je tedy patronem opravdu 
všech skautů. Z nejznámějších míst v naší 
zemi, na kterých nalezneme jeho zobrazení 
patří rotunda na Řípu, bazilika sv. Jiři na 
Pražském hradě, či socha sv. Jiří na jeho 
nádvoří. Jeho svátek je ve světě 23. dubna. 
V našich zemích ho slavíme 24. dubna, 
protože v tento den máme svátek sv. 
Vojtěcha, našeho národního světce. 

Podle Devětsilu 
 
 

RŮZNÉ 
 
NÁRODNÍ JAMBOREE KLÍ Č 2008  
Vážené sestry a bratři krajští Zpravodajové 
Kmene dospělých Junáka – svazu skautů a 
skautek ČR, zdravím Vás a obracím se na 
Vás s mimořádně důležitou a urgentní 
prosbou. 

 
Včera jsem byl pověřen od RNKD dvěma 
úkoly. Zajistit možnost zasedání NKD u nás 
v Plzni. Skautská Plzeň se na Vás upřímně 
těší. V té době zároveň NJ pověřilo 
skautskou Plzeň uspořádáním 1. národního 
jamboree Klíč 2008 na základě několika 
uskutečněných úspěšných Jamboree v naší 
oblasti Bílého Orla. 
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Dovoluji si Vás oslovit z toho důvodu, že do 
včerejška, tj. do 10.1.2008 jsem od nikoho 
z Vás neobdržel přihlášené zájemce o službu 
v servis teamu. Nikdo tedy nereagoval na 
úkol uvedený v zápisu ze 3. zasedání RNKD 
pod bodem 12 a č. úkolu 203/05. Vánoční 
svátky nás asi rozhodily, ale nyní mám 
dojem, že jsme již opět připraveni?! 
V myšlenkách se mi dere historická 
vzpomínka, jak bratři náčelník A.B.Svojsík, 
starosta J. Rössler-Ořovský a druhý vůdce E. 
Roubal dne 28. října 1918 vyzvali ke 
skautské službě naše předchůdce. Myslím, 
že je to právě nyní podobná historická 
příležitost jak skauti dokáží splnit i tento 
úkol, pomoci Národnímu Jamboree Klíč. 

 Pomoc spočívá v době  

� O víkendu 26 až 27.4.2008 je 
nejdůležitější manuální pomoc při stavbě a 
budování tábořiště jamboree. 
- Další důležitá služba je během jamboree v 
době od 30.4. do 4.5. 2008 pomoci při 
přípravě stravy, při výdeji, údržbě tábořiště, 
při průvodcovské službě a při dalších jiných 
aktivitách, které tak milujeme na táborech! 

� 4.5.2008 je závěr a to bourání staveb, 
likvidace a zahlazení stop. Předpokládá se, 
že to bude zvládnuto místním týmem z Plzně 
a z okolí, ale zažít závěr, to za to stojí zdržet 
se s ostatními. 

� Organizační a programové zajištění 
pobytu oldskautů bude právě upřesněno na 
základě Vašich včasných přihlášek 
zaslaných do 10. února 2008 na mou adresu 
bydliště, mailem nebo telefonem. 

� Ubytování bude ve škole, ve skautských 
klubovnách nebo v areálu střediska pod 
vlastními stany, pod stany střediska 
s podsadami nebo v teepee. Možnost 
uvedení soukromého požadavku a nároku na 
spánek. 

� stravování společné 

� odpočinkový program OS po záslužné 
službě bude zajištěn dle širokého výběru a 
bude určitě zajímavý! 

� Levičku upřímně tiskne, spoléhá na Vaši 
pomoc a těší na účast bratrů a sester z 
Vašich krajů 

Pavel Pokorný – Slim KZKD  
pro Plzeňský kraj 

 
 
 

 

XVIII. skautský 
seminář 

 

určený pro absolventy všech lesních škol, 
vůdce a činovníky, R+R a dospělé členy 
Junáka, se opět úspěšně konal ve dnech 11. 
až 13. ledna 2008  v Salesiánském divadle, 
Kobyliské nám. 1 v Praze 8 – Kobylisích. 

Zúčastnilo se ho na 250 registrovaných 
posluchačů, nepočítaje přednášející.  

Sobota 12. 1. 2008 
� P. Mgr. Marek Vácha – Orko, (pedagog, 
etik, cestovatel, evoluční biolog a katolický 
kněz; za svého života nejenže procestoval 
Antarktidu a rozmotával chuchvalce DNA, 
ale dokonce „krotil״ gymnaziální mládež) – 
hovořil na téma  

„Etika úcty k životu – poznámky k 6. bodu 
skautského zákona“  

� Prof. PhDr. Jan Sokol, Ph.D., CSc,. 
(nejprve zlatník a mechanik, pak 
matematik a programátor, později doktor a 
profesor filosofie a antropologie a děkan 
FHS UK; zabývá se filosofickou 
antropologií, dějinami náboženství a 
antropologickou intuicí), věnoval se tématu 

„Demokracie: to nejlepší ze všech 
špatných řešení“ 
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� Prof. RNDr. Helena Illnerová, DrSc.– 
Holínka (přírodovědkyně, chronobioložka 
a nedávná předsedkyně akademie věd. Jako 
první na světě se svým týmem zjistila, že 
tvorba melatoninu v šišince mozkové je 
řízena biologickými hodinami v mozku.), 
poutavě vysvětlila 
„Vliv biologických hodin na život člověka“  

PhDr. Michal Klapač (psycholog, lektor a 
konzultant rozvoje osobnosti, 
manažerských a komunikačních 
dovedností) na závěr dne hovořil na téma  

„Stres, životní styl a kvalita života“ 
 
Neděle 13. 1. 2008 
RNDr. Jiří Grygar – Dřímal (astronom, 
čestný předseda České astronomické 
společnosti, člen výboru Českého klubu 
skeptiků SISYFOS a polní hejtman Spanilé 
jízdy Ebicykl) vysvětlil svůj pohled 
astronoma na to, zda 

„Je velký třesk článkem vědy, nebo víry?“ 

� Seminář ukončil plk. Ing. František 
Valdštýn (plukovník ve výslužbě, 
renomovaný historik a specialista na české 
dějiny) úvahami na téma  

„Obrana vlasti – dilema současné, a to 
nejen české společnosti“ 

Kamzík 
 
 
VÝZNAMNÉ VÝRO ČÍ 

Bohuslav Hladík-Časka. Dne 
19.1.2008 se dožil 
požehnaného věku 90 let. Je 
významnou polenskou 

osobností. Po dlouhá léta pracoval jako 
vedoucí polenského muzea, uspořádal 
84 výstav, napsal 8 brožur z různé 

historie Polné a publikoval v oboru 
numismatiky a ornitologie do 29 
různých časopisů. Je členem Junáka od 
roku 1929 a je členem SO, nositelem 
několika vyznamenání a hostem  
našeho klubu. Po celou dobu okupace 
1939 -1945, v době zákazu Junáka, 
udržoval trvalé styky s kádrem skautů 
v Polné. Byl jedním z iniciátorů 
příprav a revolučního vystoupení 
Junáka v době leden až květen 1945 a 
osobně se celého květnového povstání 
jako Junák zúčastnil. Obdobně 
postupoval v době, při obnově činnosti 
v létech 1968 a 1989. Ihned vystoupil k 
obnově činnosti a stal se jedním 
z prvních zakládajících členů Junáka 
v Polné. Jeho osobní vlastnosti se staly 
vzorem pro celou  řadu skautů.  Za 
celou dosavadní činnost ve skautském 
hnutí. My všichni skauti Ti děkujeme a 
přejeme zdraví, klid a pohodu. Boh. 
Řehák-Kim, Polná.  Samozřejmě, že se 
ke gratulaci všichni přidáváme.  
 
 
JEŠTĚ O JAMBOREE 2007 

Chtěla jsem poslat jen 
překlad zprávy z mezinárod-
ního časopisu WAGGGS 
„Our World News“, ale 
připadá mi zbytečné 

opakovat, co jste si už dávno přečetli. Místo, 
datum, přítomnost vévody z Kentu, hlavy 
anglických skautů, i prince Williama.  

Časopis WAGGGS uvádí i počet 
16 podtáborů, které byly rozděleny 
doživotního prostředí, poušť hory, oceán a 
tropy. A zmiňuje se o tom, že každý ze 
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26 podtáborů měl jméno určité oblasti a jako 
maskota ohrožený druh něčeho, co zde žije, 
ale neuvádí jediné konkrétní jméno. 

Zato se zde dočtete, že zakladatel skautingu 
určil jako jméno prvního mezinárodního 
srazu v r. 1920, jehož se zúčastnilo 8 000 
skautů ze 34 zemí, slovo „jamboree“, 
vytvořené ze svahilského pozdravu "jambo", 
což znamená „Hello“. 

Jamboree se zúčastnily samozřejmě i 
skautky, WAGGGS zde měla dva „stánky“. 
Jeden s informacemi o WAGGGS a druhý 
s přehledy, co skautky už vykonaly 
v projektech boje proti HIV/AIDS a v oblasti 
“Naše práva, naše zodpovědnost“. 

U těchto stánků se navázalo mnoho nových 
přátelství z různých končin světa. 

Vl. M 
 
 

LŠ KD  2008 
„Cesta poznání -  ORSOS“ 

(Motto: od roverů k oldskautům). 

Její vzdělávací osnova má tématické tři 
bloky:  � Co nás spojuje  � Čím se lišíme  
� Co chceme společně 

 

Co nás spojuje: 
skauting a občanství � historie národa a 
skautingu � občanská společnost 
� vlastenectví o skautská praxe � GPS -
moderní navigační prostředek (teorie a 
praxe) � obřadnictví (skautské rituály, tábor. 

ohně, zkoušky) � příroda a ekologie (CHKO, 
NP, Česká kotlina) � Česká republika jako 
živé srdce Evropy � dlouhodobé hry a 
soutěže (SZ, ZVaS, etapové hry). 

bezpečnost ve skautské činnosti � tělový-
chova a sport  � orientační běh (sport pro 
každý věk, mapa, buzola) � cyklistika (na 
kole jezdíme všichni) � lanové aktivity 
(teorie, bezpečnost) � pořadová příprava (to, 
co schází na táborech) � regenerační a 
rekondiční tělocvik. 

Čím se lišíme: 
psychologie � psychologie skupin 
� psychologie handicapovaných,  mocných 
� řešení konfliktů různých generačních 
úrovních � psychologie života v seniorském 
věku. 

komunikace a rétorika - kultura českého 
jazyka � zásady rétoriky, vedení diskuze 
� jak přednášet druhým, hodnocení projevu 
� hudba jako komunikační prostředek 
� četba, cesta ke kultuře projevu � projekt, 
co je to projekt � struktura projektu, plán, 
realizace � vyhodnocení a zpětná vazba 
charita, „Skautská služba“ � realizace 3. 
bodu skautského zákona � pomoc starším a 
nemocným � aktivizace seniorů v klubech 
� SOS služba na telefon. 

Co chceme společně: 
� právo a legislativa � základní pojmy 
� občanské právo a smlouvy � trestní a 
pracovní právo � nadnárodní normy 
� skautské předpisy. 

skautská paměť  � dokumenty a archiválie 
� zákon o archivaci � institut ABS � skautské 
muzeum � sběratelství. 

zdravověda � první pomoc ( oživovací 
praxe, „andulaL) � narkotika a závislosti 
� jak si uchovat životní svěžest (režim, život 
po 26, 40, 50, 60). 
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duchovní život � pojetí ve skautském životě 
� vigilie � jeho význam pro dospělý věk. 

kmen dospělých a R+R � Řád kmene 
dospělých � roverský kmen (co je to činnost) 
� problémy roverského věku. 

tvorba společných programů - vedení 
klubů OS, kmenů R+R � kluby, kmeny a 
středisko  zkoušky pro vedení klubů.  

Vl. Stránský-Sása 
 
 
DEN ZAMYŠLENÍ 2008 

Letošní setkání 
uspořádaly Odbor 
duchovní výchovy 
Junáka a Dívčí 
ekumenická lesní škola. 

 
Tak jako vloni se brzo 
ráno v sobotu 23. února 
v rotundě sv. Martina na 

pražském Vyšehradě konala tradiční 
vzpomínková mše za vůdkyni střediska LUX 
ses. Aničku Švecovou. Den zamyšlení pak 
pokračoval na Karlově náměstí. 

V zázemí (v prostorách chrámové věže) 
zdejšího kostela sv. Ignáce se sešlo od 10 
hodin na pozvání a za osobní účasti 
katechetky této farnosti, ses. Evy Ge (jinak 
skautským jménem Pampelišky, členky 
Kruhu DELŠ),  6 členů pražského střediska 
Maják s vůdkyní Svojsíkova oddílu ses. 
Hanou Bouzkovou (také členkou Kruhu 
DELŠ). Účasten byl i emeritní instruktor 
PLŠ a býv. vůdce střediska JEČNÁ na Praze 
2 br. Vladimír Kolomý – Maják. 

Program připravil 38. klub KD „Ječná“ 
(který je po sloučení středisek JEČNÁ a 
LUX od loňského roku součástí 
jmenovaného střediska Maják). Br. 
Vladislav Jech - Kamzík přednesl na 

zahájení krátké zamyšlení na téma „dobrých 
mravů“ podle našich zákonů i podle Bible. 
Nato proběhla velice zajímavá diskuse 
přítomné mladé skautky a mladého skautka 
s ostatními dospělými skautkami a skauty, 
při které účastníci tohoto Dne zamyšlení 
skutečně „dobré mravy“ důkladně probrali 
od problému upadajícího pravidla, že se 
starší pouští v dopravě sednout až po 
důkladný rozhovor o tom, jak se dnes 
projevují vztahy mezi mladou a starou 
generací, zakončený důrazem na důležitost 
oboustranné komunikace jako předpokladu 
pro vzájemné porozumění. 

Ses. Hana Bouzková přečetla v další části 
setkání (a dala v tištěné podobě k dispozici) 
další kapitolu z knížky vzpomínek svět. 
náčelní „Lady B.P.“. Tyto vzpomínky byly 
mimo jiné zajímavé také proto, že 
obsahovaly řadu postřehů manželky 
zakladatele skautingu Olave Baden-Powel 
právě k mravům a zvykům, se kterými se 
setkali a museli manželé B.P. vyrovnat při 
své skautské „propagační“ cestě do Indie 
v roce 1921 (a tím neorganizovaně ale 
výborně navázaly na předchozí diskusi). 
Neméně zajímavý byl i závěr vyprávění, kde 
Olave B.P. líčí, jak překroutil britský tisk 
slova Roberta B.P., který aby vysvětlil 
problémy se skautským slibem a zákonem 
uvedl, že Indové místo pojmu „čest“ mají 
„dobrou pověst“ – tisk však napsal, že 
„Indové nemají čest“ a to se pak muselo 
v tisku dlouze vysvětlovat! 
Závěrem všichni „poseděli“ u čaje, kávy a 
dobrot, kterými se podle starého skautského 
zvyku navzájem pohostili. 

Vladislav Jech-Kamzík  
 
Stalo se již tradicí věnovat se při setkáních 
ke Dni Zamyšlení zajímavým tématům. Pro 
letošní posezení zalistovala vůdkyně 
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Svojsíkova oddílu ses. Hana Bouzková čtení 
v životopisu Olave, Lady Baden- Powell 
G.B.E. od  Mary Drewery, Vybraná 14. 
kapitola nás seznámila s cestou do Indie 
v roce: 1921, kde jeden z cílů manželů 
Baden-Powellových bylo seznámení se 
s dívčím skautingem v Indii. Rozsáhlost 
kapitoly ji nedovoluje otisknout ve 
Kmenových novinách, její zajímavost zase 
mluví pro publikování, a tak plný text 
naleznete na webových stránkách KD.  
 
Obdobně bude na těchto stránkách 
zveřejněn text předneseného zamyšlení od 
bratra Jecha-Kamzíka.  
 
 
VE ZNAMENÍ T ŘÍ KRÁL Ů 
 

20  08 
 

Nedávno jsem v televizi zaslechl, že ono 
znamení tří králů K+M+B, nad veřejemi 
domů psaný třemi králi není jejich 
„monogram“ ale zkratka latinské fráze. 
Požádal jsem proto o vysvětlení této mé 
„celoživotní“neznalosti.  Gog  

Pokud jde o naši versi K+M+B, která má být 
podle tradice doplněna rokem takto: 
20+K+M+B+08, jedná se o "požehnání 
křídou" (písmena se mají napsat svěcenou 
křídou). V takovém případě to v lidovém 
podání znamená, že domu požehnali tři 
králové Kašpar, Melichar a Baltazar, ovšem 
toto požehnání "přinesli od Ježíška z 
Betléma". 
Podle původní tradice, zvl. v zemích silně 
katolických, má však nápis tvar 
20+C+M+B+08 a znamená, že domu bylo 
požehnáno slovy "Christus mansionem 
benedicat" tedy, "Kristus žehnej tomuto 
příbytku".  

I když uvedený rok samozřejmě označuje, 
kdy k tomuto požehnání došlo, teprve podle 
druhé verze  se zcela vysvětluje, proč má 
nápis svěcenou křídou zůstat na horním 
břevnu dveří domu neporušený celý rok až 
do dalšího svátku Epifanie = Zjevení Páně 6. 
ledna (křesťanskému svátku, připomína-
jícímu sebesdělení či sebezjevení Boha 
lidem v osobě Ježíše Krista; pochází 
z východní liturgické tradice). 

První písemná zmínka o tomto svátku je 
z roku 361 našeho letopočtu (viz též např. 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Epifanie 
Kamzík 

 
 
OPUSTILI SKAUTSKOU STEZKU 

Odešla nejstarší skautka 
Ústečtí oldskauti se v úterý 11.12.2007 
v 10,40 hod. rozloučili ve Starém 
krematoriu na Střekově se svou sestrou 
Jiřinou Hanauerovou – Babčou, 
 nejstarší skautkou Česka. Zemřela ve 
věku 99 let. Skautkou byla již krátce 
po založení Junáka v Ústí n.L.-
Krásném Březně. Na jejím parte je 
napsáno Zapad den, slunka svit 
vymizel z údolí, z temen hor, odpočiň  
každý, kdos boží tvor. 
 
Bolestné rozloučení 
21. prosince 2007 se opavská skautská 
veřejnost rozloučila s Ing. Borisem 
Einhaurem, celoživotním skautem. 
V mládí byl oddílovým vůdcem, poději 
instruktorem LŠ, dlouholetým 
předsedou ORJ v Opavě a členem 
Slezské družiny Svojsíkova oddílu. 
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Zemřel po dlouhé zákeřné nemoci 
17. prosince ve věku 77 let. Tóny 
skautské večerky jej doprovodily na 
jeho poslední cestě. Zůstane v myslích 
nejen opavských skautů. 
Jménem opavské okresní rady Junáka a 
Slezské družiny SO zasílá Jiří Fiedler- 
Javor rádce SD 

Nezapomeneme ! 
 

 
 
 

PODĚKOVÁNÍ ZA PF 
Obdržel jsem mnoho PF, všechna byla 
originální, rád bych všem poděkoval. 
O jedno bych se s vámi velmi rád 
podělil.     Gog 
    

Motlitba siouxských IndiánMotlitba siouxských IndiánMotlitba siouxských IndiánMotlitba siouxských Indiánůůůů    

Velký duchu,Velký duchu,Velký duchu,Velký duchu,    
jehož hlas slyším ve vjehož hlas slyším ve vjehož hlas slyším ve vjehož hlas slyším ve větrutrutrutru    
a jehož duch dává život našemu a jehož duch dává život našemu a jehož duch dává život našemu a jehož duch dává život našemu 
svsvsvsvěěěětu,tu,tu,tu,    
vyslyš mne.vyslyš mne.vyslyš mne.vyslyš mne.    

PPPPředstupuji pedstupuji pedstupuji pedstupuji před tvou tváed tvou tváed tvou tváed tvou tvářřřř        
jjjjako jedno z mnohých tvých dako jedno z mnohých tvých dako jedno z mnohých tvých dako jedno z mnohých tvých dětí.tí.tí.tí.    
Podívej se, jsem malý a slabý,Podívej se, jsem malý a slabý,Podívej se, jsem malý a slabý,Podívej se, jsem malý a slabý,    
potpotpotpotřebuji tvou sílu ebuji tvou sílu ebuji tvou sílu ebuji tvou sílu a moudrost. a moudrost. a moudrost. a moudrost.     

Dej, aDej, aDej, aDej, ať putuji v kráse, a putuji v kráse, a putuji v kráse, a putuji v kráse, ať moje o moje o moje o moje očiiii    
vvvvždy vidí purpurovždy vidí purpurovždy vidí purpurovždy vidí purpurově rudý západ  rudý západ  rudý západ  rudý západ 
slunce. slunce. slunce. slunce.     
AAAAť si mé ruce váží v si mé ruce váží v si mé ruce váží v si mé ruce váží věcícícící, které jsi , které jsi , které jsi , které jsi 
stvostvostvostvořil il il il     

aaaa mé uši slyší tv mé uši slyší tv mé uši slyší tv mé uši slyší tvůj hlas.j hlas.j hlas.j hlas.    

UUUUčiiiiňňňň mne moudrým, abych mohl  mne moudrým, abych mohl  mne moudrým, abych mohl  mne moudrým, abych mohl 
poznávat vpoznávat vpoznávat vpoznávat věci, ci, ci, ci,     
kterým jsi naukterým jsi naukterým jsi naukterým jsi nauččččil mil mil mil můůůůj lid,j lid,j lid,j lid,    
uuuučení skryté v každém lísení skryté v každém lísení skryté v každém lísení skryté v každém lístku a v tku a v tku a v tku a v 
každé skále.každé skále.každé skále.každé skále.    

Toužím po síle ne proto,Toužím po síle ne proto,Toužím po síle ne proto,Toužím po síle ne proto,    
abych mabych mabych mabych měl pl pl pl převahu nad svými evahu nad svými evahu nad svými evahu nad svými 
bratry,bratry,bratry,bratry,    
ale abych dokázal zvítale abych dokázal zvítale abych dokázal zvítale abych dokázal zvítězit zit zit zit     
nad svým nejvnad svým nejvnad svým nejvnad svým největším neptším neptším neptším nepřítelemítelemítelemítelem,,,,        
nad sebou samým. nad sebou samým. nad sebou samým. nad sebou samým.     

UUUUččččiiiiňňňň m m m měěěě vždy ochotným, vždy ochotným, vždy ochotným, vždy ochotným,    
abych s abych s abych s abych s čistýma rukama a istýma rukama a istýma rukama a istýma rukama a 
upupupupřímným srdcem ímným srdcem ímným srdcem ímným srdcem     
ppppřřřřicházel kicházel kicházel kicházel k    tobtobtobtobě,ě,ě,ě, aby m aby m aby m aby můůůůj duch,j duch,j duch,j duch,    
až život zmizí jako zapadající až život zmizí jako zapadající až život zmizí jako zapadající až život zmizí jako zapadající 
slunce, slunce, slunce, slunce,     
mohl dospmohl dospmohl dospmohl dospět k tobt k tobt k tobt k tobě a nemusel se  a nemusel se  a nemusel se  a nemusel se 
stydstydstydstydětttt....    
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Rada náčelnictva KD (14. února) vzala na 
vědomí, že se péče o webové stránky KD 
ujali bratři Vladislav Jech-Kamzík a Jiří 
Žáček-Gog. (Blíže v příslušné rubrice). 

LŠ KD – ORSOS 08  � Vůdce LŠ KD – 
ORSOS 08 oznamuje, že žádanou 
víkendovou formu NJ nepovolilo. Škola 
bude realizována s letním během. Zahajovací 
víkend proběhne 11. května 2008. Táborový 
běh se bude konat od 22. do 31. srpna. Oba 
běhy budou uskutečněny v skautské 
základně Miletín.  

� Podrobnosti a přihláška o škole jsou na 
webové stránce KD. 

� Přesto, že počet předběžných přihlášek na 
školu je dostatečný, závazných přihlášek je 
ale stále málo. Pokuste se tento stav zvrátit.  

Ze skautského světa  � Přípravy setkání 
činovníků ISGF v Kutné Hoře (15. až 18. 5) 
se ujali kutnohorští oldskauti. 

� V Polsku chystají středoevropské 
jamboree, vlastní program budou mít i 
oldskauti. 

Snížení počtu Kn Rada náčelnictva KD 
(14. února) rozhodla na základě výrazného a 
prokazatelného  poklesu počtu klubů omezit 
jejich tisk. Krajští zpravodajové obdrží 
menší počty (stanovené podle registrace 
klubů  v roce 2007). V prokazatelných 
případech mohou zpravodajové (na základě 
seznamu klubů) požádat o úpravu počtu.  

Klubové časopisy a almanachy  jsou 
významným zdrojem skautské paměti. 
Uvítali bychom ukázky klubových časopisů, 
umožnily by nám zejména získání: 
� přehledu o vydávaných titulech � ukázky 
činnosti klubů � a další náměty pro Kn a 
Ročenku. Pokud by se některý klub rozhodl 
zasílat svůj časopis pravidelně, obdržel by 
další exemplář Kmenových novin a jejich 
příloh.  
 

            Kalendář akcí KDKalendář akcí KDKalendář akcí KDKalendář akcí KD    
Na požádání  se Kmenové roviny vracejí 
k otiskování kalendáře akcí KD. Tato data 
budou tedy uváděna ještě jako přílohy zápisů 
NKD. Nové položky do „kalendáře“ br. 
tajemník vkládá podle rozhodnutí Rady 
NKD, (včetně případných změn). 
 

Plánované akcePlánované akcePlánované akcePlánované akce    
Datum 

začátku 
 Datum konce    Titulek události 

11. prosinec  - 11. prosinec 2008 Jednání RNKD 
07. listopad -  09. listopad 2008 Ná čelnictvo KD 
03. říjen -  05. říjen 2008 Kmenová porada KD  

25. září - 28. září 2008 Trojsetkání PL-CZ-
SK 

12. září - 12. září 2008 Jednání RNKD 

22. srpen -  31. srpen 2008 Lesní škola 2008 - 
druhý b ěh 

21. srpen -  26. srpen 2008 25. světová 
konference ISGF 

01. srpen -  10. srpen 2008 SILESIA 2008 

13. červen -  13. červen 2008 Jednání 
vých.odboru NKD 

12. červen -  12. červen 2008 Jednání RNKD 

15. květen -  18. květen 2008 Setkání Subregionu 
SE ISGF 

08. květen -  08. květen 2008 Jednání RNKD 

07. květen -  11. květen 2008 Lesní škola 2008 - 
zahájení 

30. duben -  04. květen 2008 KLÍČ 2008 - národní 
jamboree 

24. duben -  27. duben 2008 Ivan čena 2008 

18. duben -  20. duben 2008 Náčelnictvo kmene 
dosp ělých 

13. březen - 13. březen 2008 Jednání Rady NKD 
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Pravidelně  aktualizovaná verze je pouze na 
webových stránkách KD. 
 
Webové stránky kmene dosp ělých 

www.skaut.cz/kmendospelych 

 

 
 
Využití webových stránek může být 
mnohostranné, postupně objevujeme a učíme 
se další způsoby. Často obdržím příspěvky 
do Kmenových novin o velkém rozsahu. 
Doposud jsme měli několik způsobů jak 
takovou situaci řešit: vytisknout celé nebo 
neotisknout vůbec popřípadě zkrátit. Každá 
volba má své pro i proti. Založené webové 
stránky kmene dospělých nám nabízejí ještě 
další příznivé možnosti. Ve Kmenových 
novinách otisknout pouze oznámení, výběr z 
příspěvku, zkrácenou verzi nebo současně 
oznámit zveřejnění úplného článku na 
webových stránkách.  V současné době  
 
Stav webové stránky Rada náčelnictva KD 
(14. února)  vzala na vědomí, že se do péče o 
webové stránky po zaškolení br. Janem 
Černým-Čmeldou intenzivněji pustili bratři 
Jiří Žáček-Gog a Vladislav Jech-Kamzík. 
Tím však v žádném případě není omezena 
možnost, všech členů NKD, kteří mají 
speciální oprávnění!, přispívat, V případě 
nejasností prosíme kontaktujte br. tajemníka 
NKD Kamzíka. 
 
Archivace příspěvků Rada NKD také 
přijala vysvětlení, že teprve po delších 
zkušenostech s naplňováním webových 
stránek KD bude možné definitivně 

rozhodnout, jak budou archivovány 
významné starší příspěvky. Naopak 
neaktuální příspěvky, nabízené ke čtení, jsou 
postupně stahovány. 
 
Lepší spojení   Milí správci RNR, rad bych 
vám navrhl, abyste na stranku 
http://www.skaut.cz/rovernet/links.php 
do Kategorie odkazu dali take 
http://www.skaut.cz/kmendospelych . 
Naše stránky mají Rovernet v odkazech 
už dávno.  Nejužitečnější "u nas" by 
zřejmě byl primy přistup ke Kmenovým 
novinám, zvláště pak k jejich Přílohám a 
Ročenkám. 

S přáním vždy průchodného Inetu 
Vladislav Jech-Kamzik, 

tajemník NKD 
 
Omluva v Kmenových novinách č 2-3 
(v minulém ročníku) v rubrice W-str. KD na 
str. 38 byla uvedena mj. m E-majlová adresa, 
ve které je chyba. Omylem se dostala před 
zavináč tečka. Správně je adresa  

zacekgog@volny,cz 
 
 
 

Adresy pro nákup v JUNu“ 
 

Oficiální skautská prodejna 
 

www.junshop.cz 
 

skautská internetová prodejna: 
www. limansport.cz 

 



Kmenové noviny OS 

 

 
Abychom usnadnili alespoň částečnou orientaci 
zájemcům, neznajícím češtinu, v tomto periodiku 
českých skautů kmene dospělých, vytvořili jsme 
základní přehled o jednotlivých pravidelných 
rubrikách v anglickém jazyce.  Redakce  

In order to make orientation in this COSG bulletin 
a little bit easier for those without knowledge of the 
Czech language, we established a basic overview 
on selected regular columns in English. Editors 
 

Resumé 
 

KMENOVÉ
NOVINY OS

Občasník kmene dosp ělých

 
(The Intermittent Bulletin for COSG) 

An overview on articles and their characteristics in 
English. Selected excerpts from articles contained 
in this Volume of KN. 
 

K M E N O V É  Z P R Á V Y  

 
(COSG NEWS) 

The most important information like decisions of 
the COSG Council. News from District Councils. 
 

Ze skautského        
světasvětasvětasvěta 

 
 

(From the Scout World) 
 

� 40th European ISGF Forum 
� Brief Information 
 

z klubů  (Club news) 

Diverse information from the OS clubs on their 
activities and occurrences… 
 

PRO  ZAMYŠLENÍ 
( R E F L E C T I O N S )  

Works by COSG members, original articles, 
essays, viewpoints, scout philosophy… 
 

 

ROVERSKÁ HLÍDKA  
(ROVERS´ FILE ) 
Texts and Articles relating to the 
Project of Closer Relations 
between Rovers and Oldscouts  

 

Různé      (Miscellaneous ) 

Invitations, notes, remembrance of important 
personalities, jubilees, attractions, schedule of 
activities etc.  

 

 

Náčelnická  pošta 
 
( T h e  C O S G  P r e s i d e n t ´ s  f i l e )  

Inspiring ideas, thanksgivings, notices, calls, 
questions and/or complains from the COSG 
members, club masters or commissioners, as well 
as from contributors to this bulletin. 
 

PŘÍLOHY  ( Inset documents) 

Indications on important occurrences within COSG 
and/or in the Scout Movement, international 
Scout/Guide activities… 
� Annual Report 2006 
� Coloured Picktorial Enclosure 

KMENOVÉ  NOVINY  OS  �  Intermittent Bulletin for COSG. Contributions to be send to the address: 
Ústředí Junáka - KMENOVÉ NOVINY, Senovážné nám. 24, CZ- 116 47 Praha 1 
or to: Jiří Žáček, Vackova 1551, CZ-155 00 Praha 13 - Jihozápadní Město. 
Pattern: Vladimír Sýkora. Print and distribution: Junák-TDC, Senovážné nám. 24, CZ-116 47 Praha 1 

Unsalable, predestined only for use in OS-clubs. 
 

KMENOVÉ  NOVINY  OS  �  Občasník kmene dospělých.    Příspěvky zasílejte na adresu: 
Ústředí Junáka - KMENOVÉ NOVINY, Praha 1, Senovážné nám . 24  116 47 nebo 
Ing. Jiří Žáček, Praha 13 - Jihozápadní Město, Vackova 1551     155 00 
Technická úprava: Vladimír Sýkora. Tisk a distribuci zajišťuje Distribuční a tiskové centrum 
Neprodejné, určeno pouze pro potřebu klubů OS. 


